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Dames en heren, 

 

De Commissie voor Algemene Zaken, Financiën & Begroting en Stedelijk beleid besprak 

tijdens haar vergadering van 10 december 2024 het Ontwerp van verordening tot vaststelling 

van de aanpassing nr. 2024/6 van het Meerjarenplan 2022-2025 van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie en de vaststelling van de kredieten voor het jaar 2025 van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie – Stuk 6 (2024-2025) - Nr.1 (+erratum). 

 

De heer Stijn Bex wordt aangeduid als verslaggever. 

 

Mevrouw Martine Raets zal in de plaats van mevrouw Imane Belguenani stemmen en de heer 

Fouad Ahidar in de plaats van mevrouw Najima El Arbaoui. 

 

1. Toelichting door mevrouw Elke Van den Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor 

Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid 

 

Het ontwerp van verordening tot vaststelling van de zesde aanpassing van het Meerjarenplan 

2022-2025 werd ingediend door het uittredende College, maar is de eerste aanpassing die wordt 

behandeld door de Raad in zijn nieuwe samenstelling. Deze zesde aanpassing beperkt zich 

volgens collegevoorzitter Elke Van den Brandt tot minimale en noodzakelijke aanpassingen 

in de boekjaren 2024 en 2025, om de reguliere werking en de geplande investeringen te kunnen 

blijven waarborgen. De voorgestelde wijzigingen zijn onder meer het gevolg van eerder 

genomen subsidiebesluiten en van het feit dat kredieten voor subsidies moeten worden 

vrijgemaakt op het moment dat de subsidies daadwerkelijk worden betaald. Soms worden dus 

reeds toegekende kredieten verschoven. 

 

Met het ontwerp van aanpassing worden ook een aantal ontvangsten van andere overheden 

ingeschreven, waartegenover afspraken staan over de besteding van de middelen. Zo zijn er de 

ontvangsten van de Vlaamse overheid voor het ‘Plan Samenleven’ en de middelen voor 

crisisjeugdhulpverlening. Die ontvangsten en hun uitgaven worden met het ontwerp van 

aanpassing ingeschreven, zodat de middelen kunnen worden benut en de VGC haar 

engagementen ten aanzien van de Vlaamse overheid kan blijven nakomen. 

 

Een aantal andere aanpassingen zijn strikt boekhoudkundig en werden overlegd met het 

Vlaamse Agentschap Binnenlands Bestuur, bv. een omzetting van ontvangsten van het type 

‘algemene subsidies’ naar ‘specifieke subsidies’. 

 

Tot slot, worden ook de beschikbaarheidsvergoedingen en financiële kosten ingeschreven voor 

twee nieuwbouwprojecten via publiek-private samenwerking (PPS): PPS Deleers (vanaf 2025) 

en PPS Pleinlaan (vanaf 2026). 

 

Daarnaast wordt met de aanpassing ook het budget voor 2025 vastgesteld, ten behoeve van een 

vlotte overgang tussen de afsluiting van het boekjaar 2024 en de opstart van 2025. Een 

dergelijke werkwijze voorkomt vertraging bij de voorbereiding en de opmaak van een nieuw 

Meerjarenplan 2026-2030, wat uiteraard een taak is voor het volgende College. 

 

Het systeem van beleids- en beheerscyclus (BBC) voorziet dat telkens wanneer een nieuw 

begrotingsjaar wordt vastgesteld, ook de twee daaropvolgende boekjaren in het meerjarenplan 

worden ingevuld, in dit geval 2026 en voor het eerst ook 2027, dat logischerwijs grotendeels 

een kopie is van 2026.  
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De voorgestelde wijzigingen aan investeringszijde beperken zich tot technische en 

noodzakelijke wijzigingen in 2024. Ook in 2025 en 2026 blijven die beperkt. Wel worden de 

kredieten voor investeringen en hun financiering die in 2024 stonden gepland, maar nog niet 

werden aangewend, overgedragen naar het boekjaar 2025. De wijzigingen worden beperkt tot 

wijzigingen in verband met dagelijks beheer, dringende zaken of de uitvoering van reeds 

besliste zaken. Ze hebben dan ook geen invloed op de beslissings- of beleidsruimte van de 

toekomstige bestuursploeg. 

 

De collegevoorzitter bedankt de directie Financiën en Begroting, de verschillende 

beleidsdirecties van de VGC voor de nauwkeurige voorbereidingen en het Vlaamse Agentschap 

Binnenlands Bestuur voor de ondersteuning. 

 

De VGC moet twee evenwichtsvoorwaarden respecteren in de begroting: a) het beschikbaar 

budgettair resultaat en b) de autofinancieringsmarge. Het Meerjarenplan 2022-2025 blijft ook 

na deze zesde aanpassing aan beide evenwichtsvoorwaarden voldoen. Doordat de 

autofinancieringsmarge elk jaar positief is, beschikt de VGC bovendien over een buffer om 

toekomstige kosten en risico’s op te vangen.  

 

Enkele belangrijke budgetten in de zesde aanpassing van het Meerjarenplan voor 2024 en 2025 

(de twee laatste jaren van het eigenlijke Meerjarenplan 2022-2025): 

- Ontvangsten in de exploitatiebegroting: 215 miljoen euro in 2024 en 217 miljoen euro in 2025; 

- Raming van de uitgaven: 185 miljoen euro in 2024 en 190 miljoen euro in 2025; 

- Investeringsbudget: 2,8 miljoen euro in 2024 en 5,2 miljoen euro in 2025; 

- Investeringsuitgaven: geschat op 116 miljoen euro in 2024 en geraamd op 51 miljoen euro in 

2025; 

- Financieringsbegroting: de ontvangsten geraamd op 2,1 miljoen euro in 2024 en 2,3 miljoen 

euro in 2025. Voor de uitgaven is dat 8,9 miljoen euro in 2024 en 10,7 miljoen euro in 2025.  

 

Om af te sluiten gaat de collegevoorzitter nog in op de structuur van de documenten. Vooraan 

in de bundel werd het ontwerp van verordening opgenomen. Na het ontwerp van verordening 

werd het Meerjarenplan zelf opgenomen, met de verklarende nota, de BBC-rapportering en de 

documentatie. In de BBC-rapportering staat op pag.’s 1 t.e.m. 56 het overzicht van de 

beleidsdoelstellingen, Actieplannen en Acties uit het Meerjarenplan, met telkens daaraan 

gekoppeld de cijfers. Bij elke Actie waar er een wijziging wordt doorgevoerd, staat er ook een 

tekstuele toelichting.  

 

De voorbije week werd ook nog een document aan de Raad bezorgd met een aanvullende 

toelichting bij elke wijziging op de Acties. 

 

Vanaf pag. 57 van de BBC-rapportering staan een aantal wettelijke schema’s en tabellen. De 

heer Benjamin Dalle maakte het College er gisteren op attent dat het schema M1 met het 

financieel doelstellingenplan in het document ontbrak en nazicht toonde inderdaad aan dat dit 

schema niet was toegevoegd. Dat stuk wordt via een erratum toegevoegd aan de 

begrotingsdocumenten. Het erratum heeft geen invloed op de kredieten of op het resultaat van 

het budget. 

 

Vanaf pag. 74 is per Actie telkens een fiche opgenomen met de investeringen volgens hun 

economische indeling. Op pag. 143 staat een schema met de evolutie van de schulden. En tot 

slot, op pag. 145 en verder staan de grondslagen en assumpties en de financiële risico’s waarop 

dit Meerjarenplan gebaseerd is.  
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De heer Stijn Bex (Groen) bedankt allereerst het College en de medewerkers voor de 

toelichting en de teksten. Hij vindt het vanzelfsprekend dat de dienstverlening aan de 

Brusselaars wordt voortgezet, ondanks het ontbreken van een regering. In die zin vindt hij het 

logisch om met deze teksten naar de Raad te gaan. Vorige week hebben de raadsleden uitgebreid 

toelichting gekregen bij de teksten, waaruit bleek dat het door het begrotingssysteem van de 

VGC moeilijk is om met voorlopige twaalfden te werken. Daarom gaan deze teksten naar de 

Raad. Het is wel uitdrukkelijk de bedoeling van het College om geen voorafname te doen op 

de beleidsruimte van een nieuw College. Het is enkel de bedoeling om de noodzakelijke 

uitgaven te verzekeren voor volgend jaar, zodat de diensten continuïteit kunnen leveren.  

 

De spreker vraagt om meer duiding bij hoe het College erop zal toezien dat enkel de 

noodzakelijke uitgaven worden gedaan. Er moet zeer omzichtig omgesprongen worden met het 

engagement dat terug te vinden is in de teksten. 

 

De heer Fouad Ahidar (Team Fouad Ahidar) sluit zich aan bij de opmerking van de heer 

Stijn Bex. De heer Fouad Ahidar heeft zelf het Strategisch Meerjarenplan 2022-2025 mee 

goedgekeurd en hij vindt het belangrijk dat de vzw’s het nodige geld ontvangen. Hij hoopt op 

een positieve oplossing en op de snelle vorming van een nieuwe regering.  

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) spreekt zijn dank uit aan de collegevoorzitter voor 

de toelichting en aan alle medewerkers die de aanpassing van het Meerjarenplan mee hebben 

opgesteld of uitvoering geven aan het beleid dat hieruit voortkomt. De impact in de Brusselse 

straten en wijken voor de Nederlandstaligen is waarom dit alles gedaan wordt. 

 

De nieuwe beleidsperiode is feitelijk aangevangen. Helaas bestaat er echter nog veel 

onduidelijkheid en dit doet de Vlaamse Gemeenschap in Brussel geen deugd. De continuïteit 

van de dienstverlening moet verzekerd worden, dat is de VGC verschuldigd aan alle 

Nederlandstaligen en iedereen die de Vlaamse Gemeenschap een warm hart toedraagt.  

 

De spreker sluit zich aan bij de vraag van de heer Stijn Bex. Kan de collegevoorzitter nog eens 

toelichten hoe ze het begrip “noodzakelijke uitgaven” definieert en wat hiervan de voornaamste 

uitgaven zijn? Kan de collegevoorzitter ook het voorzichtigheidsprincipe toelichten? Waar 

liggen de grenzen van de beslissingen die worden genomen voor het komende jaar en welke 

zaken worden uitgesteld tot de aanvang van een nieuw College? 

 

Daarnaast vraagt de spreker ook om verduidelijking bij de middelen die vrijkomen voor nieuwe 

investeringen in de komende jaren en hoe het College over die middelen zal kunnen beschikken. 

 

Hij geeft aan dat zijn fractie zich zoals steeds kritisch en constructief zal opstellen. In het 

verleden werden zeker niet alle keuzes gesteund, maar de alarmbellen voor de begroting gaan 

geenszins af, in tegenstelling tot de situatie op Gewestniveau. Hierbij wil hij weten of er op het 

niveau van het College of de Administratie een impactbeoordeling of een evaluatie van de 

begrotingstoestand van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest is. Gebeurt hier een inschatting? 

Want de huidige begrotingssituatie en de vooruitzichten zijn dermate alarmerend, dat ze 

misschien een extern risico kunnen vormen voor de eigen instellingen. Een deel van de 

financiering is immers rechtstreeks afhankelijk van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Is hier 

binnen het College en met de Brusselse Hoofdstedelijke Regering al over gesproken en bestaat 

hier communicatie rond die bezorgd kan worden aan de Raad? Met het voorzichtigheidsprincipe 

in het achterhoofd mag de VGC volgens de spreker niet onder druk komen te staan door het 

onverantwoorde beleid dat gevoerd wordt op Gewestniveau. 
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De spreker verwijst ook naar de voorlopige kredieten van de Brusselse Hoofdstedelijke 

Regering. Die liggen ter goedkeuring voor in het Parlement. Daarbij wordt uitgegaan van drie 

voorlopige twaalfden. Voor de VGC betekent dit een dotatie van drie maanden, maar voor de 

Cocof is een afwijking toegestaan voor vijf twaalfden. Waarom is er een verschillende 

behandeling tussen de VGC en de Cocof? Is hiervoor een verantwoording gegeven of overleg 

over gepleegd? Kan de collegevoorzitter informatie verschaffen die deze verschillende 

behandeling rechtvaardigt? Dit is een keuze van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest met een 

rechtstreekse impact op de Vlaamse Gemeenschap en daar moet meer duidelijkheid over 

komen. 

 

Het commissielid heeft een vraag over het gemeenschapscentrum Nekkersdal (Actie 544). Er 

is een correctie van het exploitatiekrediet voor 2024 in functie van de nog te verwachten 

uitgaven en de bijdrage van de Stad Brussel wordt verschoven in de tijd. Daarom wordt het 

investeringskrediet voor project Nekkersdal verhoogd. Hoe moet de verschuiving in de tijd 

precies begrepen worden? Er zijn heel wat lopende projecten en er is ook een bibliotheek, 

vandaar ook de subsidie en de samenwerking met de Stad Brussel. 

 

Maar nu lijkt het erop dat de investering op losse schroeven komt te staan. Kan de 

collegevoorzitter bevestigen dat de toezegging door de Stad Brussel gegarandeerd is? Zo ja, 

wanneer zal de uitbetaling plaatsvinden? Het lijkt de spreker kras dat de VGC een niet-

uitbetaling van een krediet onmiddellijk zelf zou moeten bijpassen. Dat zou het toonbeeld zijn 

van de VGC die de gaten moet opvullen die het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de 

gemeenten laten voor Nederlandstaligen. Hij hoopt dat zijn gealarmeerde reactie niet helemaal 

gerechtvaardigd is en dat er een goede verklaring bestaat voor deze vreemde situatie. 

 

Betreffende Actie 614, de investeringen in sportinfrastructuur, wordt gevraagd of de 

collegevoorzitter een toelichting kan geven over het zwembadproject op de Abattoirsite. Dit 

project was een van de grootste projecten van de vorige legislatuur, maar hierover heeft de 

spreker al verschillende maanden tot een jaar geen heldere communicatie meer gekregen. 

Ondanks het feit dat de Vlaamse Gemeenschap een aanzienlijk bedrag uit de eigen middelen in 

het project heeft gepompt, is er geen nieuws. Hoe zit het met de timing? Wanneer wordt de 

aanbesteding gelanceerd en wanneer gaat het project naar een concretere fase? 

 

Hij wijst op de mogelijkheid om een Vlaamse subsidie te verkrijgen in het kader van het Decreet 

houdende de ondersteuning van bovenlokale sportinfrastructuur en topsportinfrastructuur. Deze 

vraag werd al meermaals gesteld, ook in de voorgaande beleidsperiode in het kader van het 

Coovi-project. De Vlaamse middelen bleven telkens op tafel liggen omdat de VGC de eigen 

dossiers niet helemaal op orde heeft. Het commissielid vraagt zich af hoe het met deze subsidie 

staat, of die toch werd aangevraagd, of die wordt toegekend en wanneer dit dan het geval zou 

zijn.  

 

Mevrouw Martine Raets (Open Vld) vindt dat er moet worden ingezet op continuïteit, zodat 

de werking van de dienstverlening voor de Nederlandstalige Brusselaars vlot kan verlopen en 

er zich geen problemen voordoen. 

 

De heer Pascal Smet (Vooruit.brussels) sluit zich aan bij wat de raadsleden Stijn Bex, Fouad 

Ahidar en Martine Raets hebben gezegd. Men heeft een uitvoerige toelichting gekregen van de 

Administratie. Het gaat hierbij om continuïteit en technische aanpassingen. 
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Er zijn wat misverstanden ontstaan door de brief over de definitieve begroting voor 2025 die 

door collegevoorzitter Elke Van den Brandt was verstuurd. Deze begroting zou hier worden 

voorgelegd. Dit misverstand is intussen echter opgehelderd. In werkelijkheid gaat hier om 

technische aanpassingen. Het nieuwe College kan, van zodra het in werking is, de begroting 

aanpassen.  

 

Volgens raadslid Pascal Smet moet men echter wel eerlijk zijn. Ongeacht van de partijen die 

tot de meerderheid behoren, moet men durven toegeven dat de begrotingen allemaal niet zo erg 

veel van elkaar verschillen. Eigenlijk zou men daar voor de voorbije twintig jaar wel eens een 

analyse moeten van maken. Er zijn altijd wat nuance- en accentverschillen maar de grote lijnen 

liggen, voor wat de VGC betreft, altijd vast. De VGC en haar Administratie is een goed 

werkende instelling met tradities. De aanpassingen zijn eerder marginaal te noemen, ongeacht 

van wie er in de meerderheid zetelt. Dit mag ook wel eens gezegd worden. In die zin is de 

verklaring van de heer Fouad Ahidar dan ook zeer terecht.  

 

Het zal voor collegevoorzitter Elke Van den Brandt dan ook geen verrassing zijn dat de 

Vooruit.brussels-fractie het voorliggende zal goedkeuren. Deze fractie heeft immers een zeer 

grondige analyse uitgevoerd. Uit deze analyse blijkt dat het hier enkel om een aantal technische 

aanpassingen gaat.  

 

Voorzitster Lotte Stoops dankt de heer Pascal Smet voor zijn duidelijke tussenkomst. De 

definitieve vaststelling, zoals het in de brief stond, is de terminologie die gebruikt wordt in de 

BBC, het systeem van regelgeving. Het gaat hier niet per se over de wijze waarop de 

collegevoorzitter deze zaken hier formuleert. Het wil gewoon zeggen: “Na bekrachtiging door 

de Raad”. Dit staat tegenover de voorlopige kredieten, rapporten en jaarrekening die nog niet 

door de Raad werden goedgekeurd. Op dit vlak was er inderdaad verwarring ontstaan.  

 

De heer Jan Busselen (PVDA) dankt de collegevoorzitter eveneens voor de gegeven 

toelichting. In se heeft hij geen andere vragen dan die van de andere raadsleden. Hij kan enkel 

betreuren dat er na zes maanden nog geen nieuw College kon gevormd worden. 

 

De voorbije week was er een hele discussie over de middelen voor het middenveld. Deze 

middelen hangen af van de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie (GGC) en van de 

Cocof. Deze financiering is anders dan degene die toegekend wordt door de VGC-Raad. 

Daarom vraagt de spreker zich af of er een effect is op de werking van het Nederlandstalig 

middenveld in Brussel. Zeker sinds het laatste ‘Plan Social Santé Intégré’ is dit een middenveld 

dat sterk samenwerkt.  

 

De heer Benjamin Dalle (cd&v) wenst in de eerste plaats de collegevoorzitter, de collegeleden 

en alle diensten te bedanken. Sommigen weten misschien dat hij tijdens de vorige legislatuur 

in de hoedanigheid van Vlaams minister voor Brussel ook de BBC voor de VGC mee heeft 

voorbereid. 

 

Tijdens de legislatuur 2014-2019 is er heel veel gedebatteerd over het zogenaamde 

Brusseldecreet en de impact die dit decreet zou hebben voor de financiering van de VGC. 

Tijdens de vorige legislatuur werd dat Brusseldecreet aangepast. Via een besluit van de 

Vlaamse Regering werd ook de BBC-VGC doorgevoerd. Op zijn kabinet gold dit als een 

running gag. Men had de BVR-BBC-VGC waarover men sprak. Dit was echter enkel bekend 

bij een aantal ingewijden.  
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De spreker stelt het bijzonder op prijs dat het College en de haar ondersteunende diensten aan 

dit alles hebben meegewerkt. Ook de goede verstandhouding tussen de Vlaamse Administratie 

en de VGC-Administratie was uitstekend. Dit heeft zeker bijgedragen tot het succes van de 

operatie. Het is eigenlijk een manier van budgetteren die ook voor andere overheden een 

voorbeeld kan zijn. Op deze manier kan immers op langere termijn worden gedacht en kan de 

strategie van het beleid worden gekoppeld aan begrotingsteksten en -tabellen. Op zich is dit een 

goede zaak. Men kan trouwens vaststellen dat dit alles met veel deskundigheid en rigeur is 

gebeurd. Over dit alles wenst de heer Benjamin Dalle nogmaals zijn dank en felicitaties uit te 

spreken.  

 

Desalniettemin zal het niemand verbazen dat hij ook een aantal kritische bemerkingen wenst te 

formuleren. Vorige week ontving hij een degelijke technische uitleg vanwege de Administratie. 

Men kreeg toen de mogelijkheid om een aantal vragen om verduidelijking te stellen. Met 

uitzondering van de nagestuurde tabel heeft hij voorlopig echter nog geen antwoorden 

ontvangen op de gestelde vragen. Misschien komen die straks in het antwoord van de 

collegevoorzitter aan bod.  

 

Er werd aangekondigd dat men bijkomende informatie zou ontvangen. Het feit dat men deze 

informatie nog niet ontving, maakt het moeilijk om alles in detail te kunnen beoordelen. Hierbij 

gaat het meer in het bijzonder over de oorsprong van de budgetten en over de investeringen.  

In het verleden werd een gedetailleerde overzicht gegeven over de oorsprong van de budgetten. 

Zo kon men goed nagaan waar de verschillende middelen vandaan kwamen. Dat is een nuttig 

instrument dat gemakkelijk door de Administratie kan worden aangeleverd. Bij wijze van 

voorbeeld: de dotatie van de Vlaamse Gemeenschap vermeldt enkel een onderverdeling van de 

dotatie op basis van ‘algemene en specifieke subsidies’. Het is dus niet duidelijk wat men daar 

precies moet onder verstaan. In de begroting voor 2021 werden de subsidies van de Vlaamse 

Gemeenschap nog onderverdeeld per beleidsdomein en -programma. Het Stedenfonds en de 

Brede Schoolinitiatieven vallen onder het Stedelijk beleid; de werking van OCB met betrekking 

tot leesbevordering valt onder Onderwijs. De budgetten waren toen duidelijk identificeerbaar.  

 

De spreker dacht dat die documenten gemakkelijk beschikbaar zouden zijn. Hij zou het in ieder 

geval nuttig vinden als men over deze zaken zou kunnen beschikken zodat alles voor iedereen 

duidelijk wordt.  

 

Evenmin is er een overzicht van de specifieke werkingssubsidies zoals voor de e-inclusie, het 

‘Plan Samenleving’ en het crisisplan Jeugdhulp. Het Meerjarenplan 2022-2025 gaat nu 

natuurlijk zijn laatste jaar in. Dan is het natuurlijk wel van belang om een transparant en 

compleet beeld te hebben van de middelen die onder deze plannen vallen. Zo kan men 

inschatten wat de mogelijke impact is op de begroting eenmaal die plannen ook ten einde 

komen. 

  

Het is ook relevant om inzicht te krijgen in de evolutie van deelbudgetten. Welke budgetten 

worden geïndexeerd en welke niet? Gaat het om een budgetverhoging omwille van gewijzigde 

regelgeving? Heeft de wijziging in budget te maken met de verschuiving in budgetten, 

verhoging van inkomsten of de inzet van middelen uit de fondsen? Gaat het om eenmalige of 

recurrente wijzigingen? Dit zijn allemaal zaken waarover men verduidelijking zou kunnen 

geven.  

 

Op het vlak van transparantie zijn de investeringen wellicht nog het belangrijkste. Waarom 

wordt er geen afzonderlijk Investeringsplan meegedeeld? In de begroting van 2022 waren deze 
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cijfers nog beschikbaar. Tot de vierde aanpassing werden de individuele gemeenschapscentra 

bv. ook expliciet en afzonderlijk opgenomen in de overzichten. Zo kon men kennisnemen van 

de evolutie in ambities of uitvoering van bepaalde projecten van gemeenschapscentra.  

 

In de zesde aanpassing, zoals deze hier nu voorligt, is er geen informatie meer in die zin. Men 

ontving enkel overzichtsfiches per abstract Actieplan. Op deze wijze worden de rapporterings-

vereisten wel zeer minimaal ingevuld.  

 

Het raadslid had echter begrepen dat al deze informatie beschikbaar is bij het College. Hij vraagt 

dan ook dat deze informatie effectief ter beschikking wordt gesteld van de Raad. 

 

Verder heeft men bij cd&v ook wel een vraag bij de evolutie van het investeringsbudget in 

2024. Hoe zal dit evolueren naar volgend jaar? Wat gebeurt er met de uitgaven voor 2025? Op 

het vlak van het investeringsbudget merkt men een vrij ongeziene stijging aan investeringen. 

Het gaat hierbij om 116 miljoen euro aan investeringen in 2024. Dit is nog 500.000 euro meer 

dan het reeds zeer hoge bedrag dat al voorzien was in de vijfde aanpassing. Deze aanpassing 

dateert van slechts zeven maanden geleden.  

 

Zoals reeds gesteld, ontbreken de investeringsplannen. Dit geldt voor de investerings-

overzichten die zijn opgedeeld per beleidsdomein, met name van de investeringen voor de 

Administratie en gedeelde projecten Cultuur, Jeugd en Sport, Onderwijs en Vorming, Welzijn, 

Gezondheid en Gezin. Daarom wil de spreker weten wat de belangrijkste investeringen er in 

2024 werden gedaan. Verder wenst hij na te gaan hoe het College het ongezien hoge 

investeringsbudget voor 2024 verantwoordt. Het geraamde budget van 51 miljoen euro voor 

2025 bedraagt immers minder dan de helft van 2024. Er wordt ook op gewezen dat dit toch wel 

een zeer drastische daling is die teruggaat naar het investeringsniveau van voor 2022. De heer 

Benjamin Dalle vindt dit alles bijzonder merkwaardig.  

 

In verband met het exploitatiebudget is het frappant dat de uitgaven voor 2025 worden geraamd 

op 190 miljoen euro. Dit is 5,5 miljoen euro meer dan was voorzien in de vijfde aanpassing. 

Nogmaals: dit is slechts 7 maanden geleden. De buffer die werd gecreëerd voor de toekomst 

verdwijnt langzaam maar zeker.  

 

Bij de splitsing van de uitgaven naar functionele aard, merkt hij dat de stijging van de uitgaven 

te vinden is bij Welzijn. Hier gaat om 3 miljoen euro bijkomende uitgaven. Bij algemene 

financiering gaat het dan weer om 2,49 miljoen euro. Bij Algemene zaken merkt men een lichte 

stijging met 918.000 euro.  

 

De uitgaven voor de algemene financiering zouden onder meer betrekking hebben op de 

beschikbaarheidsvergoedingen. De collegevoorzitter verwees er in haar betoog naar.  

 

Met betrekking tot de PPS- projecten Deleers in Anderlecht en de Pleinlaan in Etterbeek wil 

het raadslid weten of het enkel om deze projecten gaat of er nog andere projecten zijn waar dit 

betrekking op heeft. Verder wenst hij te weten tot welke betalingsverplichting de VGC onder 

deze contracten is gehouden; wat de looptijd is van deze projecten; hoever deze projecten al 

staan; hoever het met de werken staat en of er werken en projecten zijn die vertraging oplopen. 

 

Uit wat men mocht afleiden uit de infosessie hebben de uitgaven ‘Algemene zaken’ betrekking 

op Stedelijk beleid, IT, fietsleasing en bijdrage tweede pensioenpijler. Daar is een bedrag van 

1 miljoen euro voor uitgetrokken. Bij alle Administraties dringt zich wellicht een vraag tot 
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besparingen op. De spreker wenst dan ook te weten of al die betalingen ook effectief verplicht 

zijn. Gaat het hier om noodzakelijke, verplichte betalingen of gaat het hier om een 

beleidsbeslissing die daar aan de grondslag van ligt? 

 

Het derde punt van de tussenkomst sluit aan bij wat raadslid Mathias Vanden Borre al heeft 

verklaard. Bij cd&v is men ook bezorgd over de budgettaire situatie van de VGC. De uitgaven 

zijn onder controle en worden correct gemonitord. Op het vlak van de inkomsten wordt men 

echter geconfronteerd met een aantal onzekerheden. Als men uitgaat van de financiële situatie 

van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest dan moet men erop rekenen dat een aantal gewestelijke 

dotaties wellicht zullen dalen. Er zijn echter nog een aantal andere risico’s. De vraag rijst dan 

ook of het College hierop is voorbereid. In dit plan zitten er alvast geen besparingen. Het 

raadslid vermoedt dan ook dat de collegevoorzitter dit zal verklaren dat er momenteel geen 

volwaardig College is. Men bevindt zich inderdaad in lopende zaken. Dan kan men dit niet 

doen. Hier werd er echter niet gewerkt met voorlopige twaalfden. De collegevoorzitter zou dus 

wel kunnen overwegen om op dit vlak te besparen. In elk geval zou zij de voorbereiding om 

een aantal scenario’s uit te werken kunnen starten. Heeft het College een oefening gemaakt als 

bepaalde inkomsten effectief zouden dalen? Werd er een eventuele buffer aangelegd om daarop 

te anticiperen? Heeft de collegevoorzitter zelf al nagedacht over een eventuele 

saneringsoefening? In dit verband verwijst het raadslid naar het initiatief van collegelid Sven 

Gatz die in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest heeft gevraagd of het niet mogelijk was om een 

besparingsoefening van 10 % door te voeren voor het geval men effectief beslissingen moet 

nemen. Op het niveau van de VGC is er iets gelijkaardigs gebeurd. Misschien gebeurde dat daar 

niet op de meest doelmatige wijze. Er zijn misschien andere manieren.   

 

De financiële risico’s zijn ook heel concreet. De heer Mathias Vanden Borre verwees in dit 

verband ook naar de problematiek van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Hij had het over de 

mogelijke impact van de rating. Iedereen weet dat in het voorjaar het ratingbureau Stanford 

and Poor’s langskomt. We weten ook dat de prognose voor de rating van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest niet negatief was. Dit was te danken aan de besparingstrajecten die 

werden voorzien in het meerjarentraject 2023-2027. De heer Benjamin Dalle weet niet of dit 

besparingstraject in 2024 werd gerealiseerd. In 2025 staat het, hoe dan ook, on hold door de 

regeringsvorming. De vraagt rijst dan ook of dit ook geen rechtstreekse impact heeft. Een 

concreet voorbeeld zijn de rentelasten, die 6,5 miljoen euro bedroegen in 2022 en naar 12,3 

miljoen euro stijgen in 2025 – bijna een verdubbeling in drie jaar. Als de rating van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest binnenkort evolueert door de budgettaire situatie, is de vraag of dat een 

rechtstreekste impact op de toekomstige leningen en leningscapaciteit van de VGC heeft. De 

leningen van de VCG worden immers ook via het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

georganiseerd.  

 

Het vierde punt betreft concrete Actieplannen, waarvan de heer Mathias Vanden Borre er al een 

aantal heeft aangehaald. Een eerste vraag betreft Actie 116, dat luidt: “De VGC zet in op het 

behoud en de uitbreiding van de onderwijscapaciteit en investeert in de bouw en de verbouwing 

van scholen.” Volgens Meerjarenplan 2024/5 zouden de uitgaven voor 2025 in totaal 8,5 

miljoen euro bedragen. In Meerjarenplan 2024/6 worden de uitgaven voor 2025 evenwel 

geraamd op 11,2 miljoen euro. Kan het collegelid die stijging verklaren? Heeft dat te maken 

met het principeakkoord voor de basisschool in de gemeente Elsene? De VGC heeft voor de 

renovatie en nieuwbouw van die gemeenteschool een subsidie van 3,65 miljoen euro verleend. 

Vanaf wanneer zijn die middelen verschuldigd en in welk Actieplan zijn die bedragen 

opgenomen?  
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Een tweede vraag betreft Actie 315. Begin november 2024 werd aangekondigd dat Bruzzket 

binnenkort wordt vernieuwd, zodat leerkrachten het kinder- en jongerenplatform makkelijker 

kunnen integreren in hun lessen. De VGC heeft daarvoor 85.000 euro vrijgemaakt. Is dat bedrag 

al opgenomen in deze begroting onder Actie 315? 

 

In Actie 544, waarover de heer Mathias Vanden Borre ook al een vraag heeft gesteld, lezen we: 

“We investeren verder in de infrastructuur van de gemeenschapscentra.” Daarover is vorige 

week na de technische meeting extra toelichting verstrekt, maar die is vrij beperkt: “De stijging 

bij de investeringsuitgaven in 2024 is in functie van de lopende bouwwerken voor gemeen-

schapscentrum De Markten, gemeenschapscentrum De Vaartkapoen, gemeenschapscentrum 

Nekkersdal en algemene investeringen gemeenschapscentra.” Met dat ene zinnetje wordt 

verklaard waarom de investeringsuitgaven voor die gemeenschapscentra zijn geëvolueerd van 

7,3 miljoen euro in 2023 naar 13,2 miljoen euro in 2024. Op basis van die informatie is het niet 

duidelijk welke uitgaven in 2024 concreet zijn verricht. De heer Mathias Vanden Borre stelde 

een aantal relevante vragen over gemeenschapscentrum Nekkersdal. Ook over gemeenschaps-

centrum De Markten heerst onduidelijkheid. De werkzaamheden aan dit gemeenschapscentrum 

zouden weer zijn opgestart na het eerdere faillissement van een aannemer. De meerprijs voor 

die werkzaamheden zou intussen 932.232,39 euro bedragen. Klopt dat bedrag? Hoeveel is 

vandaag al besteed aan deze verbouwing? Hoeveel bedragen de meerkosten? Zijn die 

meerkosten al opgenomen in de begroting? Wat is de stand van zaken van de werkzaamheden? 

Wat is de voorziene einddatum ervan? 

 

Actie 742 gaat over het beheer van het patrimonium op een efficiënte en duurzame manier. In 

de toelichting wordt vermeld dat er in 2024 meer middelen nodig zijn voor onderhoud en 

herstellingen aan eigen gebouwen. Die stijging heeft enkel betrekking op 2024, want voor 2025 

dalen de uitgaven opnieuw naar een niveau van voor 2022. Vanwaar die tijdelijke stijging in 

uitgaven? Over welke onderhoudsmaatregelen gaat het precies? Welke gebouwen dienen 

hersteld te worden? 

 

In november 2024 heeft iedereen het heuglijke nieuws vernomen dat Sint-Jans-Molenbeek 

doorgaat naar de finale selectieronde als culturele hoofdstad 2030. Heeft dat een impact op de 

begroting of op de voorliggende tekst en de financiering voor 2025? Is dat in de begroting 

opgenomen? 

 

Tot slot, drukt de spreker zijn appreciatie uit en vraagt hij het College transparantie te bieden 

door de vragen tijdens deze vergadering te beantwoorden of documenten te bezorgen. Alle 

informatie zou ook makkelijk beschikbaar zijn bij de Diensten, zodat dat niet veel extra werk 

met zich brengt.  

 

De begroting 2024 is een uitzonderlijke begroting op het vlak van investeringen. De 

gebeurtenissen op 9 juni 2024 hebben daarmee misschien te maken. Een fundamentele vraag is 

hoe de budgettaire context van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest een impact op de VGC kan 

hebben en of daarmee rekening wordt gehouden. In het algemeen is dit geen conservatieve 

begroting. Men heeft niet geanticipeerd op een mogelijke besparing in de inkomsten. Dat zou 

voorzichtiger zijn geweest. Er zijn dus een aantal zaken die zorgen baren. 

 

De cd&v-fractie beraadt zich over haar houding tegenover de voorliggende tekst. Veel zal 

afhangen van de transparantie die zal worden geboden. De fractie heeft begrip voor het 

standpunt van het College en de Administratie dat het moeilijk is om met voorlopige twaalfden 
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te werken. Dat zou voor problemen zorgen die niet verantwoord zijn, omdat o.a. het ICT-

systeem niet is aangepast.  

 

Het is een definitieve tekst, maar een volgend bestuur kan er uiteraard op terugkomen. Als er 

binnen enkele weken een College wordt gevormd, zou het technisch perfect mogelijk zijn deze 

tekst over te nemen zonder aanpassingen en op die basis een heel jaar lang te werken. Dat toont 

aan dat het een andere oefening betreft dan voorlopige twaalfden. De kwestie is niet neutraal, 

ook politiek niet. Het gaat om de voortzetting van het beleid gedurende een heel jaar. De 

collegevoorzitter heeft verklaard zich te zullen beperken tot de lopende zaken. De heer 

Benjamin Dalle benadrukt dat het juridisch en begrotingstechnisch mogelijk is met deze tekst 

gedurende het hele jaar voort te werken. Hij vraagt wel om zich strikt te beperken tot de lopende 

zaken en nieuwe beslissingen terug te koppelen aan de Raad. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt gaat in op de kern van de vraag. Dit is een manier 

om voor continuïteit in de werking te zorgen. Het is geenszins de bedoeling om beslissingen te 

nemen die verder gaan dan lopende zaken. Het College zal dus in lopende zaken blijven, wat 

zijn bewegingsruimte sterk inperkt.  

 

In dit ontwerp van aanpassing van het Meerjarenplan is ervoor gekozen om de wijzigingen te 

beperken tot wijzigingen in functie van dagelijks beheer, dringende zaken of de uitvoering van 

reeds besliste zaken. De wijzigingen hebben dus geen invloed op de beslissingsruimte van de 

toekomstige ploeg. De opstart van die ploeg wordt door de Administratie uiteraard voorbereid. 

Zo zijn er binnen de Administratie veel denkoefeningen en worden nota’s gemaakt om de 

toekomstige bestuursploeg van start te laten gaan. Een aanpassing van het Meerjarenplan kan 

ook onmiddellijk worden ingediend.  

 

Bovendien blijft het College in lopende zaken. Een goedgekeurde begroting is geen vrijbrief 

om in lopende zaken beleidsruimte in te nemen van een volgend College. Die principes zullen 

in de dagelijkse besluitvorming worden toegepast.  

 

‘Lopende zaken’ is een soort van beschermingsmaatregel tegen een regering die beslissingen 

zou nemen zonder dat daarvoor parlementaire steun zou zijn. Het College dient dus een ontwerp 

van aanpassing van het Meerjarenplan in bij de Raad om de nodige parlementaire steun te 

vragen. Het is aan de Raad om dit document al dan niet te steunen. 

 

Op dit moment neemt het College enkel beslissingen die onder lopende zaken vallen: 

- De VGC blijft enkel subsidies geven aan organisaties waarvoor ze een meerjarig engagement 

heeft aangegaan, zoals in het kader van convenanten, meerjarige overeenkomsten, tweede of 

derde projectjaren van meerjarige projecten. Dat is meteen ook het antwoord op de vraag 

van de heer Jan Busselen naar hoe het zit voor de Nederlandstalige partners in het werkveld. 

Indien deze tekst wordt goedgekeurd, kunnen betalingen binnen de lopende overeenkomsten 

worden uitgevoerd en ontvangen organisaties de middelen die ze verwachten. Op geen 

enkele manier kunnen nieuwe projecten of nieuwe engagementen worden aangegaan.  

- Principeakkoorden en noodzakelijke en dringende wijzigingen van lopende 

investeringsdossiers kunnen ook worden uitgevoerd. 

- Acties die genomen moeten worden in geval van hoogdringendheid, zijn moeilijk te 

voorspellen, omdat het natuurlijk om onvoorziene situaties gaat. Daarbij wordt telkens de 

afweging gemaakt welke Acties in dat kader strikt noodzakelijk zijn. Een voorbeeld is het 

voorzien van tijdelijke huisvesting voor organisaties. 
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- Besluitvorming die noodzakelijk is voor het dagelijks beheer, bv. het beheren van contracten 

voor energievoorziening of water, het verlengen van overeenkomsten in het kader van 

cybersecurity of andere raamcontracten die nodig zijn voor een correct dagelijks beheer voor 

zover die noodzakelijk en dringend zijn. 

- Noodzakelijke onderhoudswerken aan gebouwen. 

 

Op de vraag van de heer Mathias Vanden Borre over de mmiddelen voor nieuwe investeringen 

is de collegevoorzitter al deels ingegaan in haar toelichting. De wijzigingen die aan de 

investeringszijde in het ontwerp van aanpassing van het Meerjarenplan worden voorgesteld, 

beperken zich tot technische en noodzakelijke wijzigingen in 2024. Ook in 2025 en 2026 gaat 

het om een heel beperkt aantal aanpassingen.  

 

Zoals jaarlijks het geval is, zal na het boekjaar 2024 het gedeelte van de kredieten voor 

investeringen en hun financiering worden vastgesteld, waarin in 2024 was voorzien maar die 

nog niet zijn aangewend en daarom moeten worden overgedragen naar het volgende boekjaar. 

De overdracht van die middelen wordt automatisch verwerkt in een eerstvolgende aanpassing 

van het Meerjarenplan.  

 

Er zijn uiteraard nog geen nieuwe investeringsmiddelen voor de komende bestuursperiode 

ingeschreven. Dat zal de volgende bestuursploeg al dan niet doen.  

 

De dotaties en subsidies van andere overheden vormen ongeveer 97 % van de totale 

exploitatieontvangsten van de VGC. De evolutie van die middelen heeft dus een directe impact 

op de slagkracht van de VGC. Mogelijke besparingen in de financiën van zowel de federale als 

de regionale overheden kunnen een rechtstreeks gevolg hebben op de financiering van de VGC. 

Op het ogenblik dat dit ontwerp werd opgemaakt, waren er onvoldoende parameters 

beschikbaar om daarop te anticiperen.  

 

Doordat de gebudgetteerde ontvangsten van de VGC niet volledig zijn geïndexeerd (voor de 

laatste keer licht aangepast in de derde en de vierde aanpassing van het Meerjarenplan), is er 

een veiligheidsmarge gecreëerd. De VGC heeft de gewoonte om voorzichtig te begroten met 

voldoende marges om eventuele tegenslagen op te vangen. Zodra er meer duidelijkheid is, 

zullen verdere aanpassingen moeten gebeuren. Er is voor gekozen om zo weinig mogelijk 

aanpassingen door te voeren, maar indien er besparingen nodig zijn, zullen die gebeuren. De 

collegevoorzitter heeft er alle vertrouwen in dat de Diensten daarrond het nodige denkwerk 

verrichten. 

 

De vraag over het verschil tussen de dotatie voor de VGC en die voor de Cocof moet eigenlijk 

aan het Brussels Hoofdstedelijk Gewest worden gericht. De Cocof kampt met een aantal 

thesaurieproblemen die de VGC niet kent. Daarom valt de VGC op drie twaalfden terug, net 

zoals al de rest van de Gewestbegroting. 

 

In antwoord op de vraag van de heer Benjamin Dalle over de oorsprong van de budgetten zal 

de collegevoorzitter het overzicht met de samenstelling van de dotaties, werkingssubsidies en 

trekkingsrechten, zoals dat kan worden gegenereerd vanuit de BBC-begroting, bezorgen om toe 

te voegen aan het verslag. Ze hoopt hem daarmee ervan te overtuigen dat het College de nodige 

transparantie aan de dag legt.  

 

De heer Benjamin Dalle stelde een vraag over de deelbudgetten, waarvan hij wou weten of zij 

zouden worden geïndexeerd en of ze eenmalig of recurrent zijn. De collegevoorzitter antwoordt 
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dat de dotaties en subsidies van andere overheden de belangrijkste inkomstenbron vormen, goed 

voor 97 % van de middelen. De toelichting van de ontvangsten werd opgenomen op pagina’s 

32 t.e.m. 34. In 2023 werden de ontvangsten een laatste keer aangepast, bij de vierde aanpassing 

van het Meerjarenplan. Wegens een voorzichtig beleid werden de dotaties voor 2024, 2025 en 

2026 toen aangepast volgens een lagere indexering dan normaal. Met het voorliggende ontwerp 

van verordening voor het aanpassen van het Meerjarenplan wordt ook 2027 als begrotingsjaar 

ingeschreven. Dit betreft dezelfde bedragen als die van 2026, dus zonder indexering. De 

collegevoorzitter merkt op dat indexeringen vanuit andere overheden wel zouden worden 

geapprecieerd. 

 

Zij vervolgt met het beantwoorden van de vraag waarom er geen afzonderlijk Investeringsplan 

is. Met het nieuwe BBC-systeem kreeg het document een structuur zoals voorgeschreven door 

de Vlaamse overheid. Vanaf pagina 74 is er per Actie een fiche te vinden met de investeringen 

volgens hun economische indeling. Dit is een nieuwe structuur ten opzichte van het verleden, 

maar zo wordt er zicht gegeven op de budgetten. Voor het Meerjarenplan 2026-2030 zullen 

beleidslijnen rond investeringen in een nieuw Investeringsplan worden uitgewerkt. Een 

overzicht van de investeringen per beleidsdomein en per gemeenschapscentrum, zoals dat op 

dit moment in het BBC-systeem zit, zal worden toegevoegd aan het verslag. Zo wordt de 

leesbaarheid verbeterd. 

 

De collegevoorzitter gaf in de toelichting al aan hoe na het afsluiten van het boekjaar 2024 de 

investeringsbudgetten kunnen worden doorgeschoven naar 2025. Ze worden dan bij een 

eerstvolgende aanpassing van het Meerjarenplan ingeschreven in 2025 of de volgende 

begrotingsjaren. 

 

Er werd gevraagd of de VGC zich moet voorbereiden op het ontvangen van minder inkomsten. 

De budgetten van de VGC zijn met dit Meerjarenplan onder controle. Er zijn wel een aantal 

risico’s, die aan het eind van de begrotingsdocumenten in een apart hoofdstuk uitvoerig worden 

beschreven. Op het moment van de opmaak van dit Meerjarenplan beschikte het College niet 

over alle parameters om de ontvangsten van de hogere overheden correct in te schatten. Doordat 

de gebudgetteerde ontvangsten van de VGC niet volledig zijn, werd er een beperkte 

veiligheidsmarge gecreëerd. 

 

Besparingsmaatregelen doorvoeren, indien dat nodig is, zal een opdracht zijn voor een volgende 

bestuursploeg. De collegevoorzitter deelt de ongerustheid over de snelheid waarmee er een 

nieuwe regering wordt gevormd. 

 

De leningen van de VGC lopen niet via het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. De VGC werkt 

wel al een aantal jaren samen met het Agentschap van de Schuld van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest. Het Agentschap treedt daarbij op als facilitator voor de marktbevraging 

voor leningen van de VGC, aangezien zij een groter bereik hebben. De VGC treedt altijd 

autonoom op. De contacten met de financiële instellingen verlopen altijd rechtstreeks met de 

VGC. De aanpassing van de rating van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest heeft geen 

rechtstreekse impact op de rente die aan de VGC wordt aangeboden. Financiële instellingen 

kijken steeds naar de solvabiliteit van diegene die de leningen wenst op te nemen. Er wordt 

daarbij ook gekeken naar de grootteorde en de evolutie van de inkomsten. Aangezien de VGC 

enkel leningen aangaat voor de eigen infrastructuur, staan tegenover de beperkte hoeveelheid 

leningen die worden aangegaan heel wat activa. 
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Aangaande Actie 116 werd een verklaring gevraagd voor de stijgende uitgaven. De uitgaven 

voor de verschillende PPS-projecten binnen het beleidsdomein Onderwijs en scholenbouw 

worden onder Actie 116 ingeschreven. In 2025 worden voor de eerste keer middelen voor de 

beschikbaarheidsvergoeding PPS Deleers ingeschreven. Er wordt ongeveer 1 miljoen euro 

uitgetrokken voor de aflossing van kapitaal en 2,4 miljoen euro voor de aflossing van rente.  

 

Wat betreft de gemeenteschool van Elsene werd op het College van 24 oktober 2024 beslist om 

in uitvoering van het principeakkoord een subsidie toe te kennen van maximaal 3,65 miljoen 

euro voor de afbraak-, nieuwbouw- en renovatiewerken op de site aan de Graystraat. Een bedrag 

van 3,39 miljoen euro wordt uitgetrokken in 2025. De uitgave voor het saldo van 260.000 euro 

voor het jaar 2026 werd nog niet ingeschreven. In die middelen zal ten gepasten tijde moeten 

worden voorzien. De uitgave wordt volledig gefinancierd met middelen uit het Onderwijsfonds. 

 

Vervolgens behandelt de collegevoorzitter de vragen over Actie 315. De subsidie van oktober 

2024 zit binnen het beleidsdomein Onderwijs en dient specifiek voor het project Bruzzket. De 

middelen hiervoor zijn reeds ingeschreven op Actie 113. De subsidie van oktober 2024 wordt 

voor 90 % uitbetaald in 2024. Het saldo van 10 % wordt betaald via de beschikbare middelen 

in 2025. Hiervoor was geen wijziging van Actie 113 nodig, waardoor dit geen deel uitmaakt 

van deze zesde aanpassing. 

 

Voor het beantwoorden van de vragen over de gemeenschapscentra en de impact van Sint-Jans-

Molenbeek als culturele hoofdstad verwijst de collegevoorzitter naar collegelid Ans Persoons. 

 

Inzake Actie 742 werd een vraag gesteld naar onderhoudsmaatregelen per gebouw. Er zal een 

overzicht met de budgetten worden toegevoegd aan het verslag. 

 

Collegelid Ans Persoons gaat vervolgens in op de vraag over subsidies voor ‘Brussel 2030 

Culturele Hoofdstad’. De afgelopen jaren kreeg men telkens 50.000 euro. Het volgende College 

zal in 2025 moeten beslissen of dit wordt verdergezet. 

 

Ook over het zwembad op de Abattoirsite werd een vraag gesteld. Het collegelid geeft aan dat 

er verzwaringswerken werden uitgevoerd aan het dak van de Manufakture. Die maken het 

mogelijk om er een openluchtzwembad op te plaatsen. Het verzwaren van de fundamenten 

gebeurde op kosten van de VGC en het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Dit heeft samen 

ongeveer 4 miljoen euro gekost. Nog een klein deel van die subsidie moet worden uitbetaald, 

omdat de afrekening nog niet werd ontvangen. Via Stadsvernieuwing is een budget van 3,14 

miljoen euro beschikbaar. Er is een belofte voor het zwembad, 100.000 euro voor ondersteuning 

van Pool is Cool en 200.000 euro voor de groene ruimte rond de Erasmushogeschool Brussel. 

Dat geld wordt verkregen wanneer die projecten worden gerealiseerd. 

 

Er werd een aanvraag gedaan inzake bovenlokale sportinfrastructuur bij Sport Vlaanderen. Het 

is belangrijk dat dit op het juiste moment gebeurt. Er waren verschillende overlegmomenten 

tussen de Administraties van de VGC en Sport Vlaanderen. Dat dossier werd nog niet volledig 

ingediend, omdat de VGC na goedkeuring maximaal drie jaar heeft om het project te realiseren. 

Dit dossier wordt dus voorbereid, maar zal pas worden ingediend wanneer de aanbesteding kan 

gebeuren. Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest heeft inzake die aanbesteding opdracht gegeven 

een DBFMO voor te bereiden. Die is klaar. Het collegelid wacht op de nieuwe Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering om de laatste fase van de aanbeveling te lanceren. Er is enige 

vertraging door het uitblijven van een Brussels Regeerakkoord. Administratief staat alles klaar 

om die gunning te doen. Intussen werd er verder gewerkt op het publieke domein rond het 



- 15 - 

 

zwembad. Dat gebeurt in overleg met Abattoir en de Erasmushogeschool Brussel. Er werden 

studies uitgevoerd inzake parkeermogelijkheden en toegankelijkheid van de site. Het 

masterplan wordt verfijnd, zodat de ontwikkeling van het zwembad nauw is afgestemd op de 

ontwikkeling van de omgeving. 

 

Wat betreft de vragen over de bijdragen van Stad Brussel aan Nekkersdal, geeft het collegelid 

aan dat de engagementen worden nagekomen. Stad Brussel zou 1 miljoen euro subsidies geven. 

Intussen is dit bedrag opgelopen tot 1.300.000 euro; 500.000 euro daarvan werd reeds 

uitbetaald. In 2024 komt er 300.000 euro extra voor werken aan de bibliotheek. Er werd een 

addendum toegevoegd aan het akkoord tussen de VGC en Stad Brussel; 450.000 euro wordt 

uitbetaald in 2025, de overige 50.000 euro in 2026. Stad Brussel komt dus haar 

financieringsbeloftes na. 

 

De aannemer die de werken aan de Markten uitvoerde, is failliet gegaan. Daardoor werd er 

vertraging opgelopen en moest er een nieuwe aannemer worden aangesteld. Er werden 

meerwerken ten belope van 900.000 euro goedgekeurd. Dit betreft Actie 544. De kosten staan 

ingeschreven in 2024. Zoals de collegevoorzitter toelichtte, werd dit nog niet doorgeschoven 

naar 2025 om het nieuwe College de nodige beslissingsruimte te geven. 

 

De heer Stijn Bex (Groen) is gerustgesteld over het verschil in behandeling door het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest van enerzijds de Cocof, en anderzijds de VGC. Er is een objectieve 

verklaring, want het gaat over thesaurieproblemen. Dit praat niet goed wat er bij de Cocof 

gebeurt, maar de genomen beslissingen hebben geen impact op de budgetten die volgend jaar 

worden verkregen. 

 

De heer Benjamin Dalle merkte volgens hem op dat er in 2024 vrij veel geld werd uitgegeven. 

De heer Stijn Bex vindt dat dit niet enkel bij de VGC, maar ook bij de Vlaamse Regering te 

merken was. Hij vindt dat de collegeleden nauwgezet te werk zijn gegaan. Ze hebben enkel de 

strikt noodzakelijke voorafnames gedaan, zodat een nieuw College de nodige vrijheid heeft. De 

spreker roept de raadsleden op om – indien ze de voorliggende documenten niet kunnen 

goedkeuren – met een onthouding duidelijk te maken dat ze de continuïteit van de VGC 

waarborgen en uitkijken naar wat een volgend College kan doen. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) geeft aan dat zijn specifieke vragen werden 

beantwoord. Zijn algemene bedenkingen blijven wel bestaan. Hij geeft toe dat het niet strikt om 

de bevoegdheid van de VGC gaat. De VGC kan geen rechtstreekse invloed hebben op de 

problematiek van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, maar hij is niet echt gerustgesteld. Het 

risico is groot en wordt almaar groter. Volgens de collegevoorzitter is er in een 

veiligheidsmarge voorzien, maar tegelijkertijd wordt gesteld dat de Diensten nog verder 

denkwerk doen. Hij heeft niet begrepen uit het antwoord wat dat concreet betekent. Hij dringt 

erop aan om daar een absolute prioriteit van te maken. Het is een kwestie van maanden 

vooraleer het Brussels Hoofdstedelijk Gewest in budgettaire problemen komt. Hij begrijpt niet 

dat de publieke verontwaardiging niet groter is. Als het huidige scenario blijft duren, heeft dat 

een enorm grote impact voor het hele Brussels Hoofdstedelijk Gewest en onrechtstreeks ook 

voor de Vlaamse Gemeenschap. Hij pleit opnieuw voor urgentie binnen ieders bevoegdheden.  

 

Het raadslid blijft de toelichting over de verhouding VGC-Cocof vreemd vinden. De Cocof zit 

in slechte financiële problemen, wat niet nieuw is. Het lijkt alsof onverantwoord beleid opnieuw 

wordt beloond. Wie geld verspilt, krijgt automatisch meer middelen of een ruimer voorschot. 

Hij vindt dat geen goed beleid. Wie goed bestuurt, zou beloond moeten worden en wie dat niet 
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doet, zou gestraft moeten worden. Die redenering wordt in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

nooit gehandhaafd. Men doet altijd het tegenovergestelde: de slechtste leerlingen worden niet 

op het matje geroepen om hun beleid bij te sturen.  

 

Het is een politieke beslissing dat er wordt afgeweken van het principe van de voorlopige 

twaalfden. Er is duidelijk beslist om de Cocof andere voorwaarden te geven dan de VGC. Dat 

is geen toonbeeld van goed bestuur. Gelet op de politieke evenwichten en de taalgroepen is een 

gelijkwaardige behandeling van de Gemeenschappen normaal. Daarvan wordt opnieuw 

afgeweken. Dat is een beleidskeuze in de begroting van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

waardoor het zich opnieuw blootstelt aan kritiek. Hij stelt voor om zijn kritiek aan de collega’s 

door te geven. Hij zal dat ook op andere fora doen.  

 

De N-VA-fractie stelt zich zoals altijd constructief en kritisch op. Het belang van de Vlaamse 

Gemeenschap in Brussel primeert. Verder wordt de begroting voor het Meerjarenplan van de 

VGC onrechtstreeks door de Vlaamse Regering gecontroleerd. Daarom is het volgens het 

raadslid verantwoord dat de N-VA-fractie zich zal onthouden bij de stemming. 

 

De heer Benjamin Dalle (cd&) is dankbaar dat de documentatie over onder meer de dotaties 

en werkingssubsidies, deelbudgetten en investeringen wordt toegezonden. Hij vindt het jammer 

dat dat niet gebeurd is voor de commissievergadering, maar hij zal de documenten grondig 

bekijken voor de plenaire vergadering.  

 

Hij heeft geen toelichting gehoord bij de halvering van de investeringen voor volgend jaar, wat 

toch heel opvallend en uitzonderlijk is.   

 

Wat de exploitatiebudgetten betreft, wijst hij erop dat er niet verwezen is naar het project op de 

Pleinlaan in Etterbeek. Ook heeft het raadslid geen antwoord gekregen op de vraag of de 

Algemene zaken zoals Stedelijk beleid, IT, fietsleasing en tweede pensioenpijler verplichte 

uitgaven zijn.  

 

Verder begrijpt hij het antwoord over gemeenschapscentrum De Markten niet goed. In oktober 

2024 was er een collegebesluit met een gunning van het dossier ten belope van 932.000 euro. 

Die definitieve beslissing van het College moet worden ingeschreven in het budget voor 2025. 

Het is niet duidelijk waarom dat niet is gebeurd en ook niet wat de impact zal zijn als het geld 

wordt toegekend.  

 

Wat ‘Brussel 2030 Culturele Hoofdstad’ betreft, is er al twee keer een bedrag van 50.000 euro 

besteed. Staat dat in het Meerjarenplan en zo ja, waar is dat terug te vinden? Het is de bedoeling 

dat het bedrag volgend jaar ook wordt betaald, maar dat staat nog niet in de begroting voor 2025 

ingeschreven. Het raadslid gaat ervan uit dat het College het engagement heeft genomen om 

het project te financieren t.e.m. 2030.   

 

De spreker besluit dat hij zich zorgen blijft maken over de financiële situatie. Het zou zinvol 

zijn om de verschillende scenario’s te bekijken, vooral de financieringswijzen waarvan het 

risico groot is dat ze worden beperkt gelet op de krappe federale en gewestelijke financiële 

situatie.   

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt stelt dat het College het doorvoeren van besparingen 

net als extra uitgaven beschouwt als een taak voor het volgende bestuur. Voorbereidingen zijn 
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inderdaad nodig want de kans dat er extra moet worden bespaard is groter dan dat er extra 

inkomsten zullen zijn. 

 

Ze verduidelijkt nogmaals waarom de investeringen van 2025 lager gebudgetteerd worden. Na 

het boekjaar 2024 wordt het gedeelte van de kredieten voor investeringen en financieringen 

vastgesteld. De middelen die nog niet zijn aangewend, moeten worden overgedragen naar het 

volgende boekjaar. De overdracht van die middelen wordt vervolgens automatisch verwerkt in 

het eerstvolgende Meerjarenplan. Daarom lijkt het alsof er een terugval is in 2025, maar in de 

realiteit worden die middelen doorgeschoven. Er zijn nog geen nieuwe investeringsmiddelen 

ingeschreven voor de volgende bestuursperiode omdat de volgende ploeg moet kiezen welke 

middelen ze waar wil inzetten.  

 

Op basis van de aangeleverde informatie van de betrokken federale instanties is de vaststelling 

dat de responsabiliseringsbijdrage voor de VGC jaarlijks toeneemt. De impact daarvan is voor 

de volgende jaren groter dan in de voorbije jaren aangezien de korting voor de invoering van 

de tweede pensioenpijler volledig wegvalt vanaf 2025. In 2024 werd dat tekort opgevangen met 

overschotten op de loonsleutels. In 2025 wordt voorzien in een uitgave van ongeveer 2,9 

miljoen euro voor de responsabiliseringbijdrage. In het budget is voor 2025 momenteel 931.000 

euro vrijgemaakt. Ook daar zal een oplossing moeten worden gezocht binnen de beschikbare 

personeelsmiddelen. De impact vanaf 2026 zal worden verwerkt in het nieuwe Meerjarenplan 

2026-2030.  

 

Wat de tweede pensioenpijler betreft, worden de bijdragen berekend op basis van de loonmassa 

van de aangesloten personeelsleden. De evolutie van de uitgaven is dus inflatieafhankelijk. Ook 

de resultaten voor de beleggingsfondsen waarin het Vlaams Pensioenfonds investeert, kunnen 

voor meer kosten zorgen. De Administratie voorziet in een groei van de loonmassa van 

gemiddeld 2 % per jaar op basis van de vooruitzichten van het Federaal Planbureau. De 

minimale rendementsgarantie op aanvullende pensioenen bedraagt sinds 2016 1,75 %. Vanaf 1 

januari 2025 zal de wettelijke rendementsgarantie stijgen naar 2,50 %. Die stijging betekent dat 

het minimumkapitaal van de aangeslotenen bij de pensionering of bij de overdracht van de 

reserves na uittreding zal stijgen. Als het pensioenfonds de minimale rendementsgarantie niet 

haalt, zal het verschil door de werkgever moeten worden bijgepast. Het aantal contractuele 

personeelsleden stijgt omdat het aantal statutaire personeelsleden wordt afgebouwd via 

pensioen of ontslag. Dat zorgt voor een verhoging van de bijdragen. Een tabel met de raming 

van de kosten voor de tweede pensioenpijler voor de volgende jaren zal aan het verslag worden 

toegevoegd.  

 

De opening van het project Pleinlaan in Etterbeek is gepland in september 2026. Het gaat om 

een contract van dertig jaar. Voor de fietsleasing compenseren de kosten en opbrengsten elkaar. 

Dat moet als een nuloperatie worden opgenomen. Budgettair zijn er middelen ter beschikking 

gesteld voor een maatregel die eerder al werd beslist.  

 

De collegevoorzitter bevestigt dat de VGC geen thesaurieproblemen heeft. De begroting is in 

orde. De VGC heeft een buffer en kan middelen uit de fondsen inschakelen. Die situatie mag 

evenwel niet te lang duren.   

 

Collegelid Ans Persoons stelt dat het College ‘Brussel 2030 Culturele Hoofdstad’ zal blijven 

steunen. Het gaat om 50.000 euro. In de vorige jaren is de subsidie door Molenbeek 2030 

aangevraagd binnen de projectmiddelen Cultuurbeleid. Dat geld is ter beschikking gesteld.  
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Het collegelid benadrukt dat het volgende College zal beslissen hoeveel middelen voor 

Cultuurbeleid er aan welke projecten zullen worden besteed. In het strategisch plan zoals het 

nu voorligt, kan je zo’n detailniveau niet terugvinden. Het lijkt logisch dat het huidige College 

deze beslissingen niet maakt. 

 

Wat gemeenschapscentrum De Markten betreft, werd er geen enkel investeringskrediet 

doorgeschoven naar het dienstjaar 2025. De som is ingeschreven in 2024, maar het grootste 

deel van de factuur is voor 2025. Of er bij een volgende begrotingswijziging eventueel kredieten 

worden doorgeschoven, is evenzeer een beslissing voor het volgende College. 

 

 

2. Artikelsgewijze bespreking en stemming 
 

Er worden geen opmerkingen geformuleerd bij het enige artikel van de verordening. Het enige 

artikel wordt aangenomen met 4 stemmen voor, 1 onthouding. 

 

 

3. Stemming over het geheel 
 

Het Ontwerp van verordening tot goedkeuring van de aanpassing nr. 2024/6 van het 

Meerjarenplan 2022-2025 en de vaststelling van de kredieten voor het jaar 2025 van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie wordt in zijn geheel ter stemming voorgelegd en wordt aangenomen 

met 4 stemmen voor, 1 onthouding. 

 

 

 

 

 

De verslaggever,       De voorzitter, 

Stijn BEX       Lotte STOOPS 
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Bijlagen 

 

ACT423: In MJAP 5 was voor 2025 een daling voorzien in de uitgaven, naar “slechts” 284.100 

euro in plaats van de thans voorziene 524.875 euro. Om welke reden wordt deze uitgavenpost 

toch opnieuw verhoogd? Heeft deze verhoging te maken met bepaalde specifieke projecten die 

zijn voorzien in 2025? Aan welke organisaties worden de middelen toegewezen? 

 

De uitgavenpost wordt verhoogd op basis van de goedkeuring, door de Vlaamse overheid, van 

de VGC-aanvraag voor het derde projectjaar van het Vlaams Plan Samenleven. 

 

Met deze verhoging wordt in 2025 ingezet op het derde projectjaar i.k.v. Plan Samenleven. 

Concreet gaat het hier over de subsidiëring van PIN vzw (Toeleiding naar sport), Groep Intro 

(toeleiding naar jeugdwerk) alsook het tweede projectjaar Projectoproep Verbinding 

(gedeeltelijk). 

 

ACT425: In de toelichting wordt uitgelegd dat de uitgaven worden doorgeschoven naar 2025. 

Waarom kon het budget niet besteed worden in 2024? Hoeveel geld wordt er precies 

uitgetrokken voor welke doeleinden? Hoeveel geld wordt geïnvesteerd in het buddyproject?  

 

De uitgaven voor het CoNnect-actieplan werden bij de vorige wijziging reeds voorlopig 

ingeschreven. Bij goedkeuring van het actieplan door het VGC-College werden de mijlpalen 

geactualiseerd en werd vooropgesteld om de uitgaven voor Acties 4 en 5 (ontwikkeling aanbod 

CoNnect) pas in 2025 te realiseren. Deze uitgaven staan los van de uitgaven voor het 

buddyproject. Deze zijn voorzien op ACT425 (70.000 euro op jaarbasis, regulier) en op 

ACT321 (65.200 euro op jaarbasis, Vlaamse projectmiddelen Plan Samenleven voor buddy NL, 

90/10 uitbetalingsritme).  

 

Actieplan AP53: Brusselaars genieten van een kosmopolitisch aanbod van cultuur, kunsten en 

erfgoed. Het MJAP5 voorzag voor 2025 in 7,2 mio euro aan uitgaven. In dit MJAP6 stijgen de 

uitgaven naar 7,7 mio euro. Hoe is deze stijging in uitgaven te verklaren? 

 

Concreet gaat het om een stijging van 7.265.139 euro naar 7.687.973 euro of een verschil van 

422.000 euro. 

 

Deze stijging is te verklaren door bijkomende subsidies en verschuivingen van uitgaven in het 

kader van het bibliotheekbeleid: 

- een verschuiving van 2024 naar 2025 voor de digitalisering van de 

gevangenisbibliotheken in Haren (in opstart) en Sint-Gillis op basis van de actuele planning 

van de uitvoering (93.000 euro). Hiertegenover staan specifieke ontvangsten van de Vlaamse 

Overheid. 

- een verschuiving van de uitgaven voor de startcollectie Haren (112.500 euro) van 2024 

naar 2025 gezien deze reeds voorziene uitgave pas verwacht wordt in 2025. Hiertegenover staan 

specifieke ontvangsten van de Vlaamse Overheid. 

- een bijkomende recurrente werkingssubsidie voor de gevangenisbibliotheek in Haren 

(70,5K euro) en een bijpassing voor de jaarlijkse werkingssubsidie voor de 

gevangenisbibliotheek in Sint-Gillis (7,2K euro). Deze uitgave wordt gefinancierd met 

specifieke inkomsten van de Vlaamse Overheid in het kader van het Lokaal Cultuurbeleid. 

- Het exploitatiebudget ICT wordt in 2025 verhoogd met 60.884,00 euro voor de stijgende 

verschuldigde bijdrage aan Cultuurconnect voor het eengemaakt bibliotheeksysteem (EBS) 
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naar analogie met eerdere wijzigingen voor de voorbije budgetjaren om de gestegen kostprijs 

te betalen. 

- 78.000 euro stijging van de subsidie aan Muntpunt in het kader van de overdracht van 

budget bij een pensionering van een VGC-medewerker werkzaam in Muntpunt, dit in navolging 

van het personeelsprotocol dat werd afgesloten tussen MP en de VGC.  

 

De werken aan GC De Markten werden terug opgestart (na eerder faillissement aannemer), en 

de kostprijs loopt verder op. Zijn de meerwerken aan een kostprijs van 932.232,39 euro 

opgenomen in de begroting voor 2025? Op welke manier kunnen we dit in het ontwerp van 

verordening terugvinden? Onder welke ACT is dit opgenomen?  

 

De 932.232 euro staat ingeschreven op ACT544. Zoals de collegevoorzitter in haar toelichting 

reeds aanhaalde is er geen enkel investeringskrediet doorgeschoven naar 2025, dus staat dat 

bedrag op ACT544 in 2024.   

 

ACT613: de toelichting geeft geen antwoord op de volgende vragen: In MJP1 werd ACT613 

begroot op 196.000 euro (figuur 1), het bedrag is verminderd naar 188.627 euro (figuur 2); 

tegelijk blijkt uit MJAP6 dat elk jaar meer subsidies worden toegekend aan deze ACT. Waarom 

werd er dan recurrent bespaard op ACT613? Werd het budget telkens verhoogd met eenmalige 

middelen? 
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ACT613: Verhoging van 5.000 euro op de budgetsleutel (zie figuur 1), zonder toelichting welke 

middelen hiervoor werden gebruikt (zie collegebesluit 2425-0043). De budgetsleutel werd ook 

aangepast in 2022 en 2023. Kan je bevestigen dat dit een terugkerende aanpassing is?  

 

 
 

Er wordt verwezen naar AMJP1 waar er 196.000 euro aanvankelijk werd ingeschreven. In één 

van de volgende wijzigingen is dit inderdaad gedaald naar 188.000 euro. Het gaat over een 

daling van 8.000 euro. Er werd ingeschat dat we minder nodig hadden. De schommelingen over 

de jaren heen zijn zeer beperkt. De beperkte schommelingen bevinden zich binnen een marge 

van zo’n 5 % van het gebudgetteerde bedrag. Enerzijds is het sportaanbod buiten de 

sportverenigingen fluctuerend: het aantal initiatieven verschilt van jaar tot jaar. Anderzijds is 

er een vrij geautomatiseerde berekening binnen het reglement o.b.v. o.m. de gemaakte kosten 

(meer aanvragen genereren dus meer subsidies). Dat maakt het niet mogelijk steeds exact te 

ramen voor deze uitgave. 

 

De bijkomende middelen zijn niet eenmalig en worden gefinancierd vanuit meerinkomsten die 

binnen het domein sport gegenereerd worden (bijdragen aanbod). 

 

Voor AMJP6 is er voor 2024 een beperkte verhoging noodzakelijk voor het honoreren van de 

reeds ingediende verantwoordingen voor het duurzaam sportaanbod buiten de sportvereniging 

(bv. GC’s, dienstencentra, scholen, initiatieven buitenschoolse opvang (IBO), 

(woon)zorgvoorzieningen, dagcentra...). Dit zijn dus aanvragen die voldoen aan het reglement. 

Dit sportaanbod wordt gesubsidieerd op basis van effectief gemaakte kosten voor de huur van 

sportinfrastructuur en het aanstellen van deskundige begeleiding. Verder wordt een financiële 

stimulans voorzien voor een volledig nieuw bijkomend sportaanbod en is een aangepaste 

ondersteuning mogelijk voor specifieke kansengroepen. 
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Documentatie na bespreking van het ontwerp van verordening voor de zesde aanpassing van het Meerjarenplan 2022-2025 van de VGC 

in de Commissie Algemene Zaken, Financiën & Begroting en Stedelijk beleid van de VGC-Raad van 10 december 2024 

 

Overzicht van de dotaties, werkingssubsidies en trekkingsrechten 

Actie Omschrijving 

Beleidsitem 

Omschrijving detaillijn 2024 2025 

ACT111 OCB Specifieke werkingssubsidie MVLG - MOS 53.359 53.359 

ACT116 kunstonderwijs Bijzondere investeringssubsidie Deeltijds Kunstonderwijs MVLG 0 1.250.000 

ACT121 BuBaO Kasterlinden Werkingssubsidie MVLG - werking Kasterlinden BuBaO en 

professionaliseringsdoeleinden personeelsleden 

318.977 268.977 

ACT121 BuSO Kasterlinden Werkingssubsidie MVLG - werking Kasterlinden BuSO met werkingstoelagen en 

professionalisering personeelsleden 

365.090 365.090 

ACT121 BuSO Zaveldal Algemene werkingssubsidies MVLG 115.000 90.000 

ACT121 BuBaO Kasterlinden Specifieke werkingssubsidie MVLG - leerlingenvervoer inclusief  loonkosten 

busbegeleiders. Kasterlinden BuBaO coördineert het leerlingenvervoer ook van 

Kasterlinden BuSO. 

468.000 408.000 

ACT121 BuSO Kasterlinden Kasterlinden - professionaliseringsmiddelen MVLG 111.000 111.000 

ACT121 BuSO Zaveldal Specifieke werkingssubsidies MVLG woon werkverkeer personeelsleden, leerlingen 109.000 73.000 

ACT121 leersteuncentrum Specifieke werkingssubsidie MVLG 1.636 50.000 

ACT122 Kasterlinden MFC Specifieke werkingssubsidies MVLG 2.609.881 2.196.351 

ACT124 CLB N-Brussel Werkingssubsidies MVLG 585.000 555.000 

ACT125 leersteuncentrum Algemene werkingssubsidies MVLG 638.364 600.000 

ACT131 vorming en 

opleiding 

E-inclusie MVLG 0 375.000 

ACT213 Neerhof investeringssubsidies lange termijn  MVLG - vernieuwing van 

gemeenschapsinfrastructuur 

95.142 0 

ACT214 algemeen 

jeugdbeleid 

Specifieke werkingssubsidies - MVLG 1.103.455 1.103.455 

ACT245 preventieve 

gezinsondersteuning 

Subsidie Buurtgerichte netwerken VL 15.000 0 
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ACT253 algemeen 

kinderopvangbeleid 

Subsidie Buitenschoolse Opvang Vlaamse Overheid 518.741 524.000 

ACT262 brede school Andere specifieke subsidies van overheden (Vlaamse Gemeenschap - Brede School) 705.000 705.000 

ACT421 samenleven en 

diversiteit 

Ontvangsten Lokale integratiesubsidies Vlaamse overheid 170.000 170.000 

ACT423 samenleven en 

diversiteit 

Specifieke werkingssubsidies - MVLG 594.452 125.400 

ACT425 samenleven en 

diversiteit 

Specifieke subsidies integratiebeleid MVLG 236.864 244.824 

ACT434 geïntegreerd 

gezinsbeleid 

Subsidie Lokale Kinderarmoedebestrijding VL 310.778 303.833 

ACT435 algemeen 

cultuurbeleid 

Lokale netwerken MVLG 93.060 93.060 

ACT511 Erfgoed Spec. werkingssubsidies MVLG - erfgoed convenant 561.297 552.206 

ACT517 algemeen 

cultuurbeleid 

Lokaal cultuurbeleid MVLG 2.958.318 2.701.550 

ACT534 bibliotheekbeleid Specifieke werkingssubsidie VLG 160.200 77.700 

ACT544 GC Nekkersdal Investeringssubsidies LT andere overheden - vernieuwing 

gemeenschapsinfrastructuur 

800.000 450.000 

ACT544 N22 algemeen EFRO-middelen vanwege het BHG 1.063.927 0 

ACT544 N22 algemeen investeringssubsidies lange termijn  MVLG - vernieuwing van 

gemeenschapsinfrastructuur 

558.000 1.116.000 

ACT544 GC De Vaartkapoen investeringssubsidies lange termijn  MVLG - vernieuwing van 

gemeenschapsinfrastructuur 

187.053 0 

ACT551 stadsvernieuwing Investeringssubsidies in kapitaal KT - MVLG 0 2.408.000 

ACT612 sportpromotie Spec. werkingssubsidie MVLG - lokaal sportbeleid 765.000 765.000 

ACT623 algemeen sociaal - 

en welzijnsbeleid 

GBO-2021-2025 - lokaal sociaal beleid  MVLG 221.671 222.100 

ACT625 LOGO Brussel Specifieke werkingssubsidies - logo brussel  MVLG 288.360 303.931 
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ACT633 Jeugdwelzijnsinitia-

tieven 

Ontvangsten specifieke subsidies jeugdhulp  MVLG 355.000 0 

ACT637 De Poolster Spec. werkingssubsidies MVLG - VAPH OHT 70.000 112.432 

ACT642 algemeen sociaal - 

en welzijnsbeleid 

Ontvangsten zorgzame buurten-specifieke werkingssubsidies  MVLG 41.667 0 

ACT711 Dotaties Algemene werkingssubsidies (inflatie) - MVLG 620.000 745.000 

ACT711 Dotaties Dotatie BHG art 83 ter par 1 19.422.722 19.811.177 

ACT711 Dotaties Dotatie BHG art 83 ter par 2 4.541.654 4.632.488 

ACT711 Dotaties Dotaties - BHG - trekkingsrecht 72.986.799 73.997.377 

ACT711 Dotaties Dotatie federale overheid 22.530.000 23.188.000 

ACT711 Dotaties Dotaties - MVLG - art82 par2 30.491.151 30.308.747 

ACT711 Dotaties Dotaties - MVLG - Stedenfonds 19.185.437 19.856.927 

ACT721 overig algemeen 

bestuur personeel 

Sociale Maribel 66.000 67.000 

ACT721 Personeel Specifieke werkingssubsidies - BHG 4.590.540 4.671.749 

ACT721 Personeel Specifieke werkingssubsidies - MVLG 20.662.136 21.004.036 

ACT731 initiatieven stedelijk 

beleid 

Projectsubsidie - e-inclusing by Design 49.500 0 

ACT744 Aximax investeringssubsidies lange termijn  MVLG - vernieuwing van 

gemeenschapsinfrastructuur 

56.270 0 

 



- 25 - 

 

Overzicht inkomstenbronnen die in 2025 of 2026 aflopen 

 

E-inclusie 

De ontvangsten die de VGC van de Vlaamse gemeenschap ontvangt in het kader van de uitrol 

van een e-inclusiebeleid van 1 november 2022 tot 30 juni 2025 worden ingeschreven op de 

budgetsleutel ACT131-088930-74050000. In het kader hiervan werd 1.500.000 EUR reeds in 

2022 ontvangen. Het saldo van 375.000 EUR werd ingeschreven op 2025. Met het ontwerp 

AMJP-6 worden geen wijzigingen doorgevoerd op deze budgetsleutel. 

 

Plan Samenleven 

 

De ontvangsten die de VGC van de Vlaamse Gemeenschap ontvangt in het kader van het 

Vlaams Plan Samenleven worden ingeschreven op de budgetsleutel ACT423-090210-

74050000. Met het ontwerp AMJP-6 worden de 594.400 euro ontvangsten voor het derde 

projectjaar (oktober 2024-oktober 2025) ingeschreven met een eerste schijf van 475.520 euro 

in 2024 en het saldo van 118.880 euro in 2026. Alle uitgaven in het kader van het Plan 

Samenleven moeten uiterlijk in oktober 2025 gebeuren. 

 

Actie Rekening BItem Omschrijving detaillijn 2024 2025 2026 

ACT423 74050000 090210 Specifieke werkingssubsidies - MVLG 594.452 125.400 118.880 

 

Crisisjeugdhulp 

 

De ontvangsten die de VGC van de Vlaamse Gemeenschap ontvangt voor het versterken van 

het crisisnetwerk Brussel voor de periode van 1 november 2023 tot 1 november 2025 worden 

ingeschreven op de budgetsleutel ACT633-094010-74050000. In het kader hiervan werden in 

2023 en in 2024 telkens 355.000 euro ontvangsten ingeschreven. Met het ontwerp AMJP-6 

worden geen wijzigingen doorgevoerd op deze budgetsleutel. Alle gecorreleerde uitgaven 

moeten uiterlijk in november 2025 gebeuren. 

 

Zorgzame buurten 

 

ontvangsten die de VGC van de Vlaamse Gemeenschap ontvangt in het kader van de 

samenwerkingsovereenkomst met de Vlaamse Overheid voor ‘Zorgzame buurten Brussel' in de 

periode van 1 maart 2022 tot 29 februari 2024 worden ingeschreven op de budgetsleutel 

ACT642-090910-74050000. In 2024 werd in het kader hiervan nog een laatste schijf van 41.667 

euro ingeschreven. 
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Overzicht van de belangrijkste investeringsuitgaven in 2024 - Beleidsdomein Welzijn, 

Gezondheid en Gezin 

 

Collegebesluiten investeringsprojecten WGG 

Actie Naam ontvanger Toegekend bedrag 

ACT645 De Kaai vzw  96.000 

ACT645 Brussels Ouderenplatform vzw  50.000 

ACT645 Kind in Nood vzw  721.400 

ACT645 De Kaai vzw - Duurzame mobiliteit 35.900 

ACT645 I-mens vzw  880.000 

ACT645 Wijkgezondheidscentrum De Brug - La Passerelle vzw  300.000 

ACT244 Kinderbegeleiding Vorst vzw - KDV Stijntje 122.111  

ACT244 Babelu vzw - KDV Babelu 78.603  

ACT244 De Buiteling vzw - IBO De Buiteling Kogelstraat 219.378  

ACT244 Sint-Goedele Brussel vzw - IBO De Puzzel Leopold 136.492  

ACT244 Scholengroep 8: Brussel - KDV ‘t Zandkasteeltje 797.936  

ACT244 Scholengroep 8: Brussel - KDV Eugeen Laermans 110.000  

ACT244 Babelu vzw - KDV Babilou Molenbeek 105.208  

ACT244 Gemeente Anderlecht – KDV De Stroomboot 225.967  

ACT244 Kinderdagverblijf Sint-Karel - KDV Sint-Karel 1.220.625 

 

Collegelidbesluiten investeringsprojecten WGG - gegroepeerd per actie 

Actie Toegekend bedrag Reglement 

ACT645 127.002  Duurzame mobiliteit  

ACT718 12.000  Verduurzaming infrastructuur 

ACT644 69.804  ICT-uitrusting VWAWN + LDC 

ACT244 59.384  Investeringsprojecten WGG 

ACT244 26.317  Duurzame mobiliteit 

 

Principeakkoorden voor investeringsprojecten WGG 

Actie Naam ontvanger Toegekend bedrag 

ACT244 Sint-Goedele Brussel vzw - KDV De Hummeltjes 1.408.500  

ACT244 Scholengroep 8: Brussel - KDV Floréal 2.189.845 

 

Investering aan eigen gebouwen: tijdelijke huisvesting Kinderdagverblijf Onze Guitjes 

 

De gunning voor de tijdelijke huisvesting van Kinderdagverblijf Onze Guitjes vond plaats in 

2023 (530.000 euro). In 2024 werden aanvullende werken gegund voor 81.305 euro. 
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Overzicht van de belangrijkste investeringsuitgaven in 2024 - Beleidsdomein Onderwijs en Vorming 

O.b.v. collegebesluiten van 2024 met vastlegging investeringssubsidie in 2024, of principeakkoorden met vastlegging in 2025 of later. 

naam net Kolo

m1 

wat gemeente bedrag in 

CB 

Vastleg-

ging in 

2024 

Vastleg-

ging in 

2025 

Vastleg-

ging 

later 

pa College 

besluit 

nummer 

Academie MW OGO 

Sint-Agatha-Berchem 

OGO DKO Nieuwbouw DKO Leeman S-A-B 300.000 300.000       CB-2425-0085 

Academie MW OGO 

Sint-Pieters-Woluwe 

OGO DKO Academie en basisschool OGO 

SPW (deel DKO) 

S-P-W 750.000       750.000 CB-2425-0086 

Campus Pleinlaan 

Elsene 

GO SO Geschiktmakingswerken 

speelplaats 

Elsene 100.000 100.000       CB-2324-0557 

Campus Pleinlaan 

Elsene 

VGO SO Geschiktmakingswerken 

speelplaats 

Elsene 100.000 100.000       CB-2324-0557 

Heilige Familie VGO BaO Dak- & gevelrenovatie 2024 Schaarbeek 192.000 192.000       CB-2324-0581 

Lutgardiscollege VGO BaO-

SO 

Nieuwbouw en sportterrein op 

dakverdieping (capac 2021, 

2022-2024) 

Oudergem 1.000.000 500.000 500.000     CB-2324-0425 

Nieuwe gemeentelijke 

basisschool Elsene 

OGO BaO Oprichting OGO NL 

basisschool Elsene (capac 

2022-2024) 

Elsene 3.650.000   3.390.000 260.000   CB-2425-0091 

Sint-Jan 

Berchmanscollege 

VGO BaO-

SO 

renovatie nieuwbouw BaO 

SJB 2021 en tijdelijke 

huisvesting 

Brussel 1.400.000 1.150.000   250.000   CB-2324-0579 

Sint-Paulusschool VGO BaO Gevel- en 

geschiktmakingswerken 

Ukkel 435.000 76.500 358.500     CB-2324-0424 

Steinerschool Brussel VGO BaO Sloop oude paviljoenen Anderlecht 110.000       110.000 CB-2324-0558  

Van Asbroeck OGO BaO 

en 

DKO 

Nieuwbouw KO en DKO Jette 5.100.000       5.100.000 CB-2324-0499 

Vande Borne OGO BaO Renovatie en tijdelijke 

huisvesting 

Jette 2.170.000 73.800 15.200   2.000.000 CB-2324-0729 

CB-2324-0640 

CB-2324-0488 

Totaal 15.307.000 2.492.300 4.263.700 510.000 7.960.000  
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Overzicht van de belangrijkste investeringsuitgaven in 2024 - Stedelijk Beleid i.s.m. CJS 

en WGG 

 

Jeugdsite D’Broej-Centrum West 

Actie Toegekend bedrag Financiering 

ACT551 1.023.573  Stadsvernieuwing - 2024 

ACT213 265.000  Subsidie CJS - 2025 

ACT645 265.000  Subsidie WGG - 2025 

ACT213 602.252  Bijdrage uit verkoop Centrum West – 2025/2026 

 

Jeugdsite D’Broej-VMJ 

Actie Toegekend bedrag Financiering 

ACT551 1.589.510  Stadsvernieuwing - 2024/2025/2026 

ACT213 50.000  Subsidie CJS - 2026 

ACT645 50.000  Subsidie WGG - 2026 
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Overzicht van de investeringsbudgetten per organisatieonderdeel 

Tabellen volgens structuur zoals deze tot AMJP-5 deel uitmaakten van de verklarende nota in de begrotingsdocumenten. 

 

Investeringsbudgetten administratie en gedeelde projecten 

Actie Investeringsprojec

t 

Omschrijving 

Beleidsitem 

Omschrijving Algemene Rekening 
Rek 2023 2024 2025 

ACT313 ALG_PROMO communicatie Gebouwen – gemeenschapsgoederen 0 34.670 10.000 

ACT551 SB_ALG_INVES

T 

stadsvernieuwing Toegestane investeringssubsidies 511.786 1.901.297 3.640.000 

ACT716 ALG_UITRUST uitleendienst Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 15.133 129.529 10.000 

ACT716 ALG_UITRUST gebouwen algemeen Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 2.983 26.017 15.000 

ACT716 ALG_UITRUST gebouwen algemeen Rollend materieel - gemeenschapsgoederen 0 15.000 5.000 

ACT716 ALG_UITRUST Loods Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 7.657 34.468 50.000 

ACT732 ALG_DIGI informatica Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 627.333 4.716.288 1.140.000 

ACT741 ALG_ERELONE

N 

gebouwen algemeen Plannen en studies 32.290 58.147 0 

ACT741 ALG_ERELONE

N 

campus Gallait Plannen en studies 0 70.532 0 

ACT744 ALG_INFRA gebouwen algemeen Meubilair – gemeenschapsgoederen 0 194.000 60.000 

ACT744 ALG_INFRA Renaissance Gebouwen – gemeenschapsgoederen 40.768 56.838 0 

ACT744 ALG_INFRA Loods Gebouwen – gemeenschapsgoederen 26.370 128.530 0 

ACT744 ALG_INFRA Leo II administratie Gebouwen – gemeenschapsgoederen 13.452 113.475 0 

ACT744 ALG_INFRA Marcqstraat Gebouwen – gemeenschapsgoederen 13.986 28.216 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Nieuwland Terreinen – gemeenschapsgoederen 0 25.841 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Nieuwland Gebouwen – gemeenschapsgoederen 127.869 101.131 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Comenius Gebouwen – gemeenschapsgoederen 0 52.327 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Gallait Gebouwen – gemeenschapsgoederen 88.011 13.272 0 

ACT746 ALG_KUNST gebouwen algemeen Roerende goederen - andere materiële vaste 

activa 

32.965 145.736 40.000 
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Investeringsbudgetten Onderwijs en Vorming 

Actie Investeringsprojec

t 

Omschrijving 

Beleidsitem 

Omschrijving Algemene Rekening 
Rek 2023 2024 2025 

ACT116 OIFLANK_INFR

A 

campus COOVI Toegestane investeringssubsidies 0 2.623.447 0 

ACT116 OIFLANK_INFR

A 

onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Plannen en studies 53.001 992.500 400.000 

ACT116 OIFLANK_INFR

A 

onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Gebouwen – gemeenschapsgoederen 1.141.115 5.332.219 5.100.000 

ACT116 OIFLANK_INFR

A 

onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Toegestane investeringssubsidies aan 

onderwijsinstellingen 

18.867.53

5 

41.141.152 22.200.000 

ACT116 OIFLANK_INFR

A 

onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Terreinen en gebouwen in leasing – 

gemeenschapsgoederen 

26.136.52

6 

    

ACT117 OIFLANK_UITR

UST 

onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Toegestane investeringssubsidies aan 

onderwijsinstellingen 

3.700.763 10.003.064 1.600.000 

ACT118 OIFLANK_ICT onderwijs en vorming 

algemeen 

Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 26.620 29.507 0 

ACT121 OIBUSO_UITRU

ST 

campus Kasterlinden Installaties, machines en uitrusting – 

gemeenschapsgoederen 

0 45.000 15.000 

ACT121 OIBUSO_UITRU

ST 

campus Zaveldal Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 0 50.000 15.000 

ACT123 OIKAS_UITRUS

T 

campus Kasterlinden Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 0 15.000 5.000 

ACT124 OPCLB_UITRUS

T 

campus Technologie Installaties, machines en uitrusting – 

gemeenschapsgoederen 

0 12.000 4.000 

ACT125 OPLSC_UITRUS

T 

campus Technologie Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 0 12.000 4.000 

ACT254 OISPL_ICT brede speelweken Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 1.405 10.595 6.000 

ACT254 OISPL_UITRUST brede speelweken Kantooruitrusting - gemeenschapsgoederen 0 75.000 25.000 

ACT716 ALG_UITRUST campus Technologie Installaties, machines en uitrusting – 

gemeenschapsgoederen 

0 56.000 2.000 
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ACT716 ALG_UITRUST campus Technologie Meubilair – gemeenschapsgoederen 123.687 10.000 10.000 

ACT716 ALG_UITRUST campus Kasterlinden Installaties, machines en uitrusting – 

gemeenschapsgoederen 

8.968 180.032 3.000 

ACT716 ALG_UITRUST campus Kasterlinden Meubilair – gemeenschapsgoederen 0 147.000 338.000 

ACT716 ALG_UITRUST campus Zaveldal Meubilair – gemeenschapsgoederen 0 20.000 10.000 

ACT718 ALG_ENERG onderwijsinfrastructuur 

en uitrusting 

Toegestane investeringssubsidies 594.500 594.500 0 

ACT731 ALG_ICT campus Technologie Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 92.502 242.743 158.000 

ACT731 ALG_ICT campus Kasterlinden Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 379.064 537.576 387.000 

ACT731 ALG_ICT campus Zaveldal Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 72.273 165.848 15.000 

ACT741 ALG_ERELONE

N 

campus Technologie Plannen en studies 1.747 79.253 0 

ACT741 ALG_ERELONE

N 

campus Kasterlinden Plannen en studies 42.852 147.148 0 

ACT741 ALG_ERELONE

N 

campus COOVI Plannen en studies 0 229.201 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Technologie Gebouwen – gemeenschapsgoederen 388.787 820.190 0 

ACT744 ALG_INFRA campus Kasterlinden Gebouwen – gemeenschapsgoederen 1.061.405 6.316.140 4.452.455 

ACT744 ALG_INFRA campus Zaveldal Gebouwen – gemeenschapsgoederen 29.030 120.970 50.000 

ACT744 ALG_INFRA campus COOVI Gebouwen – gemeenschapsgoederen 0 320.141 100.000 
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Investeringsbudgetten Cultuur, Jeugd en Sport 

Actie Investeringsprojec

t 

Omschrijving 

Beleidsitem 

Omschrijving Algemene Rekening 
Rek 2023 2024 2025 

ACT213 JEUGD_INVEST subsidies  

jeugdinfrastructuur 

Toegestane investeringssubsidies 167.743 1.139.591 250.000 

ACT213 JEUGD_INVEST beheer andere eigen 

gebouwen 

Plannen en studies 0 36.000 0 

ACT213 JEUGD_INVEST beheer andere eigen 

gebouwen 

Gebouwen – gemeenschapsgoederen 420.293 819.769 0 

ACT213 JEUGD_INVEST algemeen jeugdbeleid Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 0 9.000 3.000 

ACT223 JEUGD_ICT dienstverlening 

jeugddienst 

Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 478 9.522 5.000 

ACT412 COM_ICT algemeen cultuurbeleid Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 1.744 1.000 0 

ACT511 COM_ICT Erfgoed Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 0 30.000 0 

ACT534 CJSALG_MUNT bibliotheekbeleid Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 0 10.000 0 

ACT534 CJSALG_MUNT Muntpunt Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 528.024 637.598 550.000 

ACT535 CULT_INVEST algemeen cultuurbeleid Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 14.243 21.237 15.000 

ACT535 CULT_INVEST culturele infrastructuur Toegestane investeringssubsidies 246.598 1.274.191 300.000 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Plannen en studies 24.353 174.338 0 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Gebouwen - gemeenschapsgoederen 422.684 887.408 200.000 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 138.464 199.239 105.000 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Meubilair - gemeenschapsgoederen 204.564 95.394 40.000 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 217.998 653.155 690.000 

ACT544 CJS_INFRA N22 algemeen Toegestane investeringssubsidies 0 13.701 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Maalbeek Plannen en studies 0 362.829 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Maalbeek Gebouwen - gemeenschapsgoederen 0 2.550.000 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Markten Plannen en studies 38.308 122.018 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Markten Gebouwen - gemeenschapsgoederen 252.242 1.227.069 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Vaartkapoen Plannen en studies 158.861 525.345 0 
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ACT544 CJS_INFRA GC De Vaartkapoen Gebouwen - gemeenschapsgoederen 5.819.90

9 

1.019.025 0 

ACT544 CJS_INFRA GC De Vaartkapoen Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 0 609.599 0 

ACT544 CJS_INFRA GC Nekkersdal Plannen en studies 0 162.395 0 

ACT544 CJS_INFRA GC Nekkersdal Gebouwen - gemeenschapsgoederen 0 4.592.000 3.186.052 

ACT544 CJS_INFRA Aximax Plannen en studies 0 10.000 0 

ACT612 SPORT_ICT algemeen sportbeleid Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 424 15.577 5.000 

ACT614 SPORT_INVEST subsidies 

sportinfrastructuur 

Toegestane investeringssubsidies 838.368 1.379.151 500.000 

ACT614 SPORT_INVEST algemeen sportbeleid Installaties, machines en uitrusting - gemeenschapsgoederen 36.791 53.209 25.000 

ACT614 SPORT_INVEST algemeen sportbeleid Rollend materieel - gemeenschapsgoederen 9.955 5.000 5.000 

ACT731 ALG_ICT Aximax Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 10.081 68.281 0 

ACT744 ALG_INFRA Aximax Gebouwen - gemeenschapsgoederen 9.466 200.936 0 

ACT746 ALG_KUNST N22 algemeen Gebouwen - gemeenschapsgoederen 14.752 130.252 50.000 
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Investeringsbudgetten Welzijn, Gezondheid en Gezin 

Actie Investeringsproje

ct 

Omschrijving Beleidsitem Omschrijving Algemene Rekening 
Rek 2023 2024 2025 

ACT244 GALG_INFRA preventieve 

gezinsondersteuning 

Toegestane investeringssubsidies 158.800 405.240 0 

ACT244 GALG_INFRA geïntegreerd gezinsbeleid Toegestane investeringssubsidies 425.991 1.156.873 600.000 

ACT244 GALG_INFRA algemeen 

kinderopvangbeleid 

Toegestane investeringssubsidies 2.241.626 8.714.749 2.100.000 

ACT244 GALG_INFRA eigen infrastructuur Gezin Plannen en studies 13.416 10.511 0 

ACT244 GALG_INFRA eigen infrastructuur Gezin Gebouwen - gemeenschapsgoederen 21.916 1.183.628 0 

ACT625 COM_ICT LOGO Brussel Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 0 4.000 0 

ACT637 WGALG_INFR

A 

De Poolster Installaties, machines en uitrusting - 

gemeenschapsgoederen 

27.165 57.835 25.000 

ACT637 WGALG_INFR

A 

De Poolster Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 29.454 26.005 20.000 

ACT644 WGALG_ICT ondersteuning 

dienstencentra 

Informaticamaterieel - gemeenschapsgoederen 43.688 235.000 50.000 

ACT644 WGALG_ICT ondersteuning 

dienstencentra 

Toegestane investeringssubsidies 0 330.000 0 

ACT645 WGALG_INVE

ST 

algemeen sociaal - en 

welzijnsbeleid 

Toegestane investeringssubsidies 959.746 5.923.639 2.500.000 

ACT645 WGALG_INVE

ST 

gezondheidsbeleid Toegestane investeringssubsidies 72.903 160.800 100.000 

ACT645 WGGALG_INF

RA 

eigen infrastructuur  Gebouwen - gemeenschapsgoederen 122.613     

ACT718 ALG_ENERG algemeen sociaal - en 

welzijnsbeleid 

Toegestane investeringssubsidies 0 700.000 0 
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Overzicht van de budgetten voor onderhoud op Actie 742 

 

Er doen zich op Actie 742 verschillende wijzigingen voor. Aan de kredieten voor onderhoud en herstellingen aan eigen gebouwen wordt samen 

147.080 euro toegevoegd.  

 

De bijkomende middelen worden aangewend voor de integrale renovatie van twee conciërgewoningen (GC De Platoo en GC Essegem) en de 

aanpassingswerken voor de tijdelijke huisvesting voor het gemeenschapscentrum Nekkersdal. Er worden ook bijkomende middelen voorzien 

voor elektriciteitswerken.  

 

 

Overzicht raming 2e pensioenpijler VGC 

 

Uitgavejaar 2024 2025 2026 2027 

Raming 2e 

pensioenpijler € 1.300.000 € 1.500.000 € 1.600.000 € 1.700.000 

  

Uitgavejaar 2028 2029 2030   

Raming 2e 

pensioenpijler 

€ 1.800.000 € 1.900.000 € 2.000.000  
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OVERZICHT INVESTERINGEN CULTUUR JEUGD SPORT 2024  

 

INFRASTRUCTUURSUBSIDIES 

 

ACTIE BEGUNSTIGDE PROJECT BEDRAG 

213 Growfunding Akoestische studie en buitenschrijnwerk, thermische en 

akoestische geïsoleerde ramen eventruimte 

57.000 EUR 

 JHOB vzw Energiebesparende maatregelen elektriciteit en sanitair Jeugdhuis 't 

Mutske 

12.668 EUR 

 Brussels Open 

Scouting 

Bijkomende middelen voor de afwerking van een nieuw modulair 

vergaderlokaal voor de werking van Zeescouts 140ste FOS - 

Roodbaard) 

14.507 EUR 

 Scouts & Gidsen 

Brussel 

Aankoop fuifpakketten voor de lokale groepen (scouts en chiro) 13.153 EUR 

 Kalakuta Licht- en audiomateriaal, inrichting bar voor Jeugdhuis Dar 15.000 EUR 

 FIX Aankoop machines en werkmateriaal 3.077 EUR 

 Gemeente Sint-

Jans-Molenbeek 

Principeakkoord - renovatie pakhuis tot circusschool voor Circus 

Zonder Handen 

500.000 EUR 

 D’Broej Renovatie jeugdwerkinfrastructuur Centrum-West (zie ook fiche 

stedenbeleid) 

265.000 EUR 

 Gemeente Sint-

Jans-Molenbeek 

Jeugdsite VMJ van D'Broej (zie ook fiche stedenbeleid) 50.000 EUR 

535 Constant renovatie en inrichting plan atelier 15.000 EUR 

 Cinemaximiliaan isolatie gevels, verwarmingsinstallatie  50.000 EUR 

 Globe Aroma investeringen energieingrepen 63.300 EUR 

 Core Atelier uitrusting gebouw plan Atelier 30.000 EUR 

 Moussem inrichting atelier Plan Atelier 40.000 EUR 

 Bibliotheek 

Elsene 

Inrichting Onthaalbalie  63.500 EUR 

 Huis van de mens  uitrusting fuifzaal 15.000 EUR 

 Muntpunt sorteerrobot Muntpunt 473.743 EUR 
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614 VUB Principeakkoord investeringssubsidie voor de aankoop van de 

sportuitrusting voor het Vechtsportcentrum 

100.000 EUR 

 Scheppers 

Anderlecht vzw 

Principeakkoord voor investeringssubsidie cricketinfrastructuur op 

de schoolsite van het Sint-Niklaasinstituut Anderlecht 

120.000 EUR 

 Scheppers 

Anderlecht vzw 

Investeringssubsidie voor de plaatsing van cricketinstallaties in de 

schoolsportzaal  

29.500 EUR 

 GVBS 

Champagnat 

Sportuitrusting voor de sportzaal  11.500 EUR 

 Scholengroep 8 

Brussel 

Scheidingsgordijn van sportzaal atheneum Etterbeek   22.000 EUR 

 Vier-Winden vzw 

Basisschool 

Sportuitrusting voor de sportzaal  27.500 EUR 

 Byrrrh and Skate 

vzw 

aanvullende investeringssubsidie voor de omvorming van een 

opslagplaats tot overdekt skatepark met bovenlokale uitstraling. 

30.000 EUR 

 

 Basisschool Ten 

Nude 

opbergmateriaal en fietsen 30.000 EUR 

 

718 FIX  Subsidie voor duurzaamheids en veiligheidsingrepen voor de 

jeugdlokalen 

170.000 EUR  

 

 

  



- 38 - 

 

Investeringen in eigen patrimonium.  

 

In 2024 werden volgende belangrijkste investeringen beslist: 

 

ACTIE  WAT Bedrag 

213 Aanpassingswerken Neerhof (erelonen inrichting 

paardenstallen, afwerking restauratie, HVAC) 

405.248 EUR 

544 De Markten: saldo vorige aannemer en regenwaterputten; 

2025: Gunning werken herinrichting onthaal, binnenkoer en 

nooduitgang 

984.796 EUR  

 VK: afronding werf inclusief erelonen en theatertechnieken 2.153.319 EUR 

 Nekkersdal: Basis en gunning uitbreiding  14.838.642 EUR 

(kredieten verspreid over de jaren 2024, 2025 en 

2026) 

 

 

Slachthuizensite – (Openlucht) zwembad Abattoir / Groene ruimte Campus Kaai EhB 

 

ACT BEDRAG Uitvoering/betaling 

ACT 614 1.900.000 Nog lopende (laatste schijf moet nog betaald 

worden) 

ACT 551   

Subsidie SB   

Stadsvernieuwing VG: zwembad incl. activatie/tijdelijke invulling door 

POOL IS COOL  

3.240.000 Nog lopende 

Stadsvernieuwing VG: Groene ruimte campus Kaai EhB 

 

200.000 Nog lopende 
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Stricto senso is het project Abattoir bij deze technische aanpassing van het meerjarenplan niet 

aan de orde maar een korte schets: 

 

In 2022 werd aan NV Abattoir een toegekend voor de versteviging van de dakplaat door 

enerzijds VGC (1.900.000 EUR: 1.800.000 EUR voor verzwaring en 100.000 EUR voor 

onderzoek) en anderzijds het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (2.127.000 EUR). 

 

 Stand van zaken uitvoering werf: de werf van de Manufakture is in uitvoering; 

 

 Stand van zaken uitvoering subsidie VGC: Er werd totaal reeds 1.500.000 euro 

uitbetaald. Een laatste schijf van 400.000 euro moet nog uitbetaald worden na indiening 

van de nodige verantwoording door NV Abattoir na oplevering. Ook werd er bij de 

jaarlijkse oproep Stadsvernieuwing van de Vlaamse overheid een aanvraag ingediend 

als stadsvernieuwingsproject. Het stadsvernieuwingsproject bestaat uit de 

zwembadinfrastructuur op het dak van de Manufakture op de Abattoirsite en uit de 

inrichting van de groene ruimte op de Campus Kaai van Erasmushogeschool Brussel 

(EhB). We kregen voor de zwembadinfrastructuur de subsidiebelofte van de Vlaamse 

Regering voor 3.240.000 EUR (3.140.000 EUR voor de bouw van het zwembad en 

100.000 EUR voor begeleiding en betrokkenheid van de buurt en activering/tijdelijke 

invulling door Pool is Cool. De -vanuit het Vlaams Stadsvernieuwingsfonds- 

toegekende subsidie van 3.240.000 euro is nog niet aangewend. Deze zal pas aangewend 

worden bij de bouw van het zwembad. 

 

In 2023 en 2024:  

 

Het project werd afgetoetst met Sport Vlaanderen om na te gaan of het voldoet aan de gestelde 

voorwaarden in het decreet bovenlokale sportinfrastructuur. De VGC kan voor dit project een 

aanvraag indienen bij dit subsidiekanaal. De indiening van de subsidieaanvraag moet afgestemd 

worden op de timing van het bouwproject en is ten vroegste voorzien in 2025. (werf mag max. 

3 jaar duren volgens hun regelgeving).  In de zomer van 2024 deed Pool is Cool gedurende 3 

dagen een eerste zomeractie (waterspelletjes voor kinderen, infopanelen over het project) op de 

site van Abattoir. 

 

 

__________________ 


